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het examenreglement:

de nachtmerrie, die realiteit werd.

Inleiding

Als raadslid volg ik nu al IJ jaar vanuit de faculteitsraad de gang 
van zaken en als 4e jaarsstudent heb ik elke ontwikkeling tn.b.t. 
het onderwijs nauwlettend gevolgd en meegemaakt. Vanuit deze achter
grond zal men mijn verontrusting wellicht beter begrijpen en op zijn 
juiste waarde kunnen schatten. Het gaat hier om een uiterst belang
rijke zaak. Dit was danook de reden, dat ik de diskussie over het 
examenreglement vanuit de faculteitsraad (alwaar zij oever- en uit
zichtloos begint te worden) naar dit podium heb overgeheveld, ten
einde elke student en elke medewerker, die oprecht belang in de 
zaakt stelt, in de gelegenheid te stellen de feiten tot nu toe te 
leren kennen en deelgenoot te worden van mijn bange voorgevoelens, 
die niet ver van de realiteit zullen zijn, zo kan ik u verzekeren.

Maar nu eerst: de feiten; de willekeur doet zijn intrede.

Wat is er zoal gebeurd en waarom? We zullen in het kort maar toch zo 
volledig mogelijk de hele historie de revue laten passeren.

Sinds de start van deze faculteit is men doende geweest een instrument 
te ontwikkelen om de voortgang van een student te meten. Dit valt 
grofweg uiteen in twee soorten van evaluatie: de zgn. formatieve 
evaluatie en de summatieve evaluatie. Waar de eerste vooral tot nut 
van de student is om zijn eigen voortgang te meten en daar al dan niet 
zijn lering uit te trekken, is de tweede vooral bedoeld als algemeen 
meetinstrument, waaruit af te lezen valt hoever de student nu feite
lijk is gekomen sinds hij in zijn eerste jaar arriveerde. De verwach
ting was (en is) dat het gemiddelde van de studentenpopulatie per jaar 
steeds dichter het gemiddelde van een representatieve artsenpopulatie 
haalt, naai^ate de jaren vorderen. Dat dit een (statistisch) juiste 
manier blijkt te zijn, is ons onlangs verzekerd door de projektgroep 
evaluatie (i.o.) tijdens de behandeling van de beroepschriften bij 
de Commissie van Beroep.
Maar, hoe doe je dat dan en wat is dat voor een meetinstrument? Wel, 
om te beginnen is het er niet één maar zijn het er meerdere. Immers, 
er zijn verschillende aspekten aan artsen te onderscheiden, die niet 
alle door hetzelfde instrument gemeten kunnen worden. Het kennisas- 
pekt is er één van, maar we kennen ook nog het probleemoplossend ver
mogen en de (hand- of sociale-) vaardigheden. Voor één hiervan is 
reeds een statistisch relevant instrument beschikbaar: de zgn. 
screen!ngstoets. Dit is een verzameling (+ 250 per keer) vragen, 
samengesteld uit alle vakgebieden die de geneeskunde rijk is, die 
aan alle studenten tegelijkertijd v/orden voorgelegd en tevens aan 
een populatie artsen. Zo ontstaat bijvoorbeeld de situatie dat het 
gemiddelde in een eerste jaar rond de 15% goed opgeloste vragen ligt, 
in een 4e jaar rond de 51% en in een gemiddelde artsenpopulatie rond 
de 80%. Een aardige graadmeter dus. Hierbij dient overigens nog opge
merkt te voorden, dat andere meetinstrumenten voorbands nog ontbreken. 
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Maar wanneer skoort iemand nu onaanvaardbaar laag en dreigt hij uit 
de boot te vallen? Vroeger was dit een simpele zaak: wanneer men 
minder dan de helft bijvoorbeeld goed heeft, dan is men gezakt en 
derhalve uit de boot gevallen. Daarbij vergat men nog wel eens het 
resultaat van de gehele populatie een blik waardig te keuren. 
Men had ergens een streep getrokken en dit vereenvoudigde de zaak 
aanzienlijk. Het argument van de betrokkene als zouden de anderen, 
die examen gedaan hadden, eveneens gemiddeld laag geskoord hebben 
werd immer van de hand gewezen met de opmerking dat de betrokkene 
daarmee niet van zijn lage cijfer afkwam. Het was een onverbidde
lijke, simpele en vaak ook zeer naïeve zaak. Waar gaat het tenslotte 
om in het onderwijs? Moet men ad infinitum bev/ijzen dat men de wijs
heid in pacht heeft zonder acht te slaan op de wijze, waarop men die 
tracht over te brengen noch wat daar daadwerkelijk bij de studenten
populatie van blijft hangen? Dit zijn gelukkig (hier) reeds gedeel
telijk achterhaalde zaken. Men wordt langzaam wat vertrouwder met 
de gedachte dat het onderwijs niet onfeilbaar kan zijn en dat de 
evaluatie daarvan door de studenten middels toetsen etc. daar direkt
informatie over geeft.
Anders wordt het wanneer de individuele student in het gedrang komt. 
Voor ieder persoonlijk valt dit af te lezen aan zijn resultaten, 
die moeten voldoen aan tv/ee kriteria: hoger dan het gemiddelde van 
de voorgaande jaargroep en niet meer dan één standdaarddeviatie 
onder het gemiddelde van de eigen jaargroep.
Wat gebeurt er nu v^anneer men daaraan niet voldoet?
Dit nu, is een lastig probleem. In het eerste koncept van het examen
reglement (waarin dit soort dingen en nog tal van zaken formeel ge
regeld worden) werd een ingewikkelde regeling voorgesteld, die bij 
éénmaal te laag skoren slechts een waarschuwing tengevolge had, bij 
tweemaal een extra studietaak, bij driemaal een verplicht opvullen 
van het keuzeblok en bij viermaal achter elkaar een jaar terugzetten. 
Vanaf dit moment wordt het zinvol om zeer schematisch de zaken op een 
rijtje te zetten daar de volgorde, waarin de gebeurtenissen zich af
gespeeld hebben zeer belangrijk is. De faculteitsraad had na de eerste 
behandeling van het examenreglement haar ongenoegen reeds uitgesproken 
over het artikel 16, waarin bovengenoemde sancties vermeld stonden. 
Zij heeft dit artikel geschrapt, daar zij dit niet in overeenstemming 
achtte met de geest van de screen!ngstoets (1 september 1977).
8 september : AJZ (algemeen juridische zaken) wordt om een nieuwe 

formulering gevraagd van art. 16
15 september : AJZ komt er niet uit
2.1 oktober : het voorlopig advies luidt nu:

"de SRC kan adviezen voor begeleiding geven aan de 
studenf'TTit werd voorlopig goedgekeurd, want men 
wilde eerst weten hoe dat eruit zou gaan zien.

15 december : de SRC heeft zich beraden en heeft besloten om aan 
2 mensen het kandidaatsdiploma niet uit te reiken 
en ze bovendien één jaar terug te plaatsen. Daar
naast wordt een derdejaarsstudent hetzelfde toebe
deeld en + 25 studenten door de jaren heen worden 
voor een gesprek besteld, dat resulteerde in het 
maken van een studietaak. De jaarcoördinatoren 
gaan zich met de uitvoering bezighouden.

22 december : er wordt schriftelijk een protest tegen deze gang 
van zaken ingediend door een grote groep van staf
leden die het hier niet mee eens is. De faculteits
raad buigt zich hierover en komt tot de volgende 
konklusie (notulen MF 78-040).
"Aan de SRC en aan de commissie van beroep zal worden 
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meegedeeld dat de betreffende handelingen van de SRC 
niet in de geest van het besluit van de FR zijn (27-10-77). 
De FR sprak toen uit dat het niet redelijk zou zijn om 
verstrekkende maatregelen toe te passen zo lang er geen 
zicht is op een adekwaat begeleidingssysteem van studenten. 
Een invulling daarvan wordt door de FR als eerste voor
waarde gezien".

Doch de SRC trok zich hier niets van aan en ging onverdroten verder met 
haar werkzaamheden en stuurde de studenten op 23 januari een brief, 
waarin de sancties wederom werden opgesomd met de vermelding dat de 
SRC zich hier voorlopig aan zou houden.
Op 31 januari kwam er een brief van de gehele studentenfractie inklusief 
ondergetekende, gericht aan de faculteitsraad, waarin in klare taal 
uiteen gezet werd waarom het zo langzamerhand een schande was wat hier 
allemaal gebeurde over de ruggen van een kleine 200 studenten.
Het (nieuwe) faculteitsbestuur wist ook niet goed wat zij hiermee aan 
moest en stelde de behandeling voorlopig uit om zich te beraden over 
deze zaak, die alsmaar precairder werd, niet in de laatste plaats door 
de zittingen van de commissie van beroep, die nogal de aandacht trokken 
en de verontrusting die bijna algemeen was nog eens extra kracht bij
zetten. Er gebeurden toen een aantal dingen door elkaar heen. Vanuit de 
U-raad werd het College van Bestuur herhaaldelijk bestookt door vragen 
van een lid over studentenbegeleiding en wat daarmee samenhing. De 
rector trachtte hieraan op de klassieke manier te ontkomen door een 
commissie dienaangaande in te stellen, die zich over het probleem zou 
buigen. Deze wordt in de wandelgangen de commissie Van Der Ven (S.J.) 
genoemd (dit voor het goede begrip). Tegelijkertijd vyerd er bij onze 
nieuwe decaan luid aan de bel getrokken door een aantal verontrusten, 
die vonden dat er nu onmiddellijk wat diende te gebeuren. Met zijn 
bekende voortvarendheid is de decaan toen aan de arbeid getogen en 
dit resulteerde in een versneld van start gaan van de werkzaamheden 
van de commissie Van Der Ven, wat weer tot gevolg had dat er spoedig 
mentoren zouden komen voor alle studenten. Er werden 3 coördinatoren 
benoemd t.w. Peter Cuypers, Tonja Mol en Jan Graat.
Ondertussen was er na veel touwtrekkerij tussen de SRC en de in beroep 
gegane studenten middels de commissie van beroep een bevredigende 
regeling gevonden voor beide partijen. Daarbij kon men zich toch niet 
helemaal aan de mening onttrekken, dat er nogal verschil van mening 
was binnen de SRC en dat er met de krapst raogelijke meerderheid voor 
de gevolgde gedragslijn gekozen werd. Nu de decaan en de portefeuille
houder onderwijs in de (overigens juiste) mening verkeerden, dat de 
akute krisis bezworen was zonder al te veel schade voor de verschillende 
partijen kon men aldus verlicht terugkeren naar de faculteitsraad en 
daar niet zonder enige trots mededelen, dat de gemoederen weer enigszins 
tot rust gekomen waren (lees: gesust waren) en dat men nu met grote 
voortvarendheid (wederom) het examenreglement ter hand zou nemen. Het 
punt werd op de agenda van 23 maart j.l. opgevoerd aan de hand van een 
notitie van de secretaris van het FB over de zaken, zoals die tot nü 
toe gepasseerd zijn» Nu verzoek ik alle lezertjes de oortjes grondig 
te spitsen, daar hetgeen nu gaat volgen u waarschijnlijk van de ene 
verbazing in de andere zal doen vallen.
Uit deze notitie valt af te leiden, en de faculteitsraad als zodanig 
was het daar grotendeels mee eens, dat de SRC een autonoom lichaam is 
dat,eenmaal benoemd, geheel volgens eigen inzicht beslissingen kan 
nemen t.a.v. studenten.
Dit is bovendien wettelijk zo geregeld, aangezien nergens in de wet 
wordt gezegd dat zij een taak heeft in begeleiding of iets dergelijks. 
Tevens werd daarbij diskutabel gesteld of de faculteitsraad bevoegd 
is om vast te leggen in het reglement welke sancties of normen er 
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zouden gelden.
Daarbij is tevens vast komen te staan dat de SRC deze mening eveneens 
was toegedaan, al sinds de eerste opmerkingen van de faculteitsraad 
over art. 16. Zij is m.a.w. nooit van plan geweest zich te storen aan 
opmerkingen van de faculteitsraad. Met het examenreglement in de hand 
en hun benoeming kon men ten strijde trekken, in de rug gesteund door 
een aantal wetsartikelen die hen carte blanche geven.
Wanneer men daarnaast weet dat de faculteitsraad op het punt staat 
zich hierbij neer te leggen (23-3-1978) is men, afgezien van enkele 
details, volledig op de hoogte. Bij deze behandeling werd tot slot 
afgesproken dat het faculteitsbestuur binnen 6 weken met een herzien 
reglement zou komen. Ondertussen kon de SRC rustig doorgaan met haar 
maatregelen. Op een voorstel van ondergetekende om de werkzaamheden 
van de SRC voorlopig op te schorten in de zin van het nemen van be
doelde sancties, werd ingegaan als werd er ernstig aan mijn geeste
lijke vermogens getwijfeldl

Overwegingen en kommentaar: wie beslist nu eigenlijk wat?

Wat is er nu zo opvallend aan dit geheel? Wat het meest schrijnend is, 
is allereerst dat de faculteit zich wel per definitie verantwoordelijk 
acht voor het onderwijs (in tegenstelling dus met het traditionele 
kurrikulum, waar dit bij vakgroepen ligt) maar toch voor de konsekwenties 
terugschritt en in haar onvermogen een zinnige oplossing te bedenken 
voor studenten, die het allemaal niet zo vlug begrijpen en uit de 
boot (dreigen te) vallen de beslissing over deze studenten bij een 
vijftal enkelingen legt. Dat de wet dit niet per definitie genoemd 
heeft als een taak van de faculteit, wil nog niet zeggen dat zij dit 
verbiedt. Bovendien maakt al het schermen met wetsteksten de zaak nog 
schrijnender en belachelijker dan zij al was. Wanneer we het zelf niet 
meer weten, gaan we kijken of ons eigen onvermogen in de wet gehonoreerd 
wordt. En jawel hoor: volgens de wet hebben kroondocenten (hoogleraren 
en lectoren dus en sinds kort ook wetenschappelijk medewerkers in vaste 
dienst) dit recht en de wet vertrouwt er blijkbaar op, dat zij dit goed 
zullen doen en waagt zich niet aan aanbevelingen dienaangaande te doen. 
Dit alles om de doodeenvoudige reden dat de wet en haar makers (zijn 
wij dat eigenlijk niet zelf?) het ook niet weten.
Waar we op dit moment voor gaan kiezen, is een voortzetting van deze 
situatie. Kortom: zolang alles goed gaat, sta je onder de voortdurende 
zorgen van de faculteit, maar als de studiezaken uit de hand lopen word 
je door de faculteit overgeleverd aan een vijftal heren (tot nu toe 
alleen mannelijk), die in hun onmetelijke wijsheid zullen beslissen wat 
het goede is voor jou, dit geheel naar eigen inzicht. En aangezien je nu 
eenmaal verschillende mensen hebt binnen deze gemeenschap is de kans 
niet uitgesloten dat er veel tegengestelde meningen zullen heersen, 
maar ze hebben natuurlijk allen het goede met je voor.
Afgezien van het feit dat dit een volslagen verwerpelijke zaak is, heeft 
het op zichzelf konsekwenties die zo mogelijk nog verwerpelijker zijn. 
Zoals ik in het voorafgaande al heb geschilderd, is de feed-back uit 
de evaluatie van belang voor het onderwijs. Welke feed-back is er tot 
nu toe geleverd door de maatregelen van de SRC? Een kleine enquête onder 
5'delinquenteri' uit het 2e jaar, die onder het mes geweest waren, levert 
het volgende op: allen werden veroordeeld (al dan niet met eigen instem
ming) tot een studietaak circulatiefysiologie: hart + nier. Het is 
daarbij niet overbodig te weten dat de betreffende jaarcoördinator die 
volgens art. 17 van het examenreglement de uitvoering dient te regelen 
een fysioloog is van huis uit. Wat gebeurde er vervolgens: in de 
paniek, die ontstaat groeien er, als paddestoelen uit de grond, allerlei 
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studiegroepjes die zich met de basisvakken bezig gaan houden. 
Dit, zonder dat enig wetenschappelijk resultaat hiervoor borg staat! 
Hiervan is zelfs al handig gebruik gemaakt door één van onze hoog- 
leraren in de basisvakken door op het moment dat de paniek op z'n 
hoogst was een enquête te houden onder de eerste 3 jaren, of zij 
ook niet van mening waren dat er te weinig basisvakken in het kurri- 
kulum zaten. Hij ging er daarbij overigens gemakshalve van uit dat 
de zgn. "basisvakken" alleen in jaar 1 t/m 3 vertegenwoordigd waren. 
Dit is een zeer ernstige begripsfout en genoemde hoogleraar zou waar
schijnlijk zeer laag skoren in een toets, die de voortgang in het 
geven en begrijpen van Maastrichts onderwijs zou meten. Foei! en dat 
voor iemand van het eerste uur!
Dat er een zeer hoge ja-skore was, zal niemand verbazen. Het geheel 
is een self-fulfilling prophecy geworden, willens en wetens mede 
door onszelf goedgekeurd!
Op deze manier gaat dit onderwijssysteem ten gronde. We verkeren nu 
nog in de positie dit gericht bij te sturen.

Laten \ve ons overigens ook geen verkeerde indruk op laten dringen 
door het begeleidingssysteem wat nu in de maak is. Dit is volstrekt 
geen antwoord op het geschetste probleem. Mentoren en dergelijke 
kunnen bijzonder plezierig zijn om eens mee te babbelen wanneer je 
daar behoefte aan mocht hebben door allerlei omstandigheden of pro
blemen van velerlei aard of omvang.
Waar wij op dit moment echter behoefte aan hebben, is een professionele 
visie op begeleiding van studie, die direkt te maken heeft met het 
Maastrichtse onderwijssysteem. Waar we nu mee bezig zijn is symptoom
bestrijding zonder de fundamentele oorzaak aan te pakken.

Punten van aktie.

Ik heb proberen aan te geven waar we naar toe dreigen te gaan. We 
zullen na dit eerste fiasco van het examenreglement geen tweede meer 
mogen tolereren!
Binnen zes weken wordt het nieuwe reglement verwacht, waarin uiteinde
lijk zal worden vastgelegd wat de SRC gaat doen. Zoals de zaken nu 
staan, ziet het ernaar uit dat we in de toekomst aan de willekeur zullen 
worden overgeleverd (in positieve of negatieve zin) van een vijftal 
mensevi en dat de faculteit geen verantwoordelijkheid hiervoor wil dragen. 
Bovendien zal ons onderwijssysteem op oneigenlijke manier beoordeeld 
gaan worden, waardoor het bekende amateurisme en natte vingerwerk weer 
schering en inslag zal gaan worden in het onderwijs.
Zodra de tekst van het nieuwe examenreglement bekend zal zijn, zal het 
op ruime schaal bekend gemaakt worden en zal het Maastrichts Studenten 
Overleg (M.S.O.) een hearing organiseren om ieder zijn zegje hierover 
te laten doen. Datum en plaats zullen zo snel mogelijk bekend gemaakt 
worden als de tekst bekend is.
Nog een goede raad voor eventuele slachtoffers van de laatste toetsen: 
laat je niet intimideren in de tussentijd, vraag om duidelijkheid inzake 
je deficiënties. Laat precies aantonen waar ze zitten en vraag om een 
methode, die overeenkomstig de Maastrichtse onderwijsprincipes is, om 
ze op te lossen.
Voor het overige; denk over dit alles goed na en trek je konklusies, 
praat erover met anderen, dit verduidelijkt de zaak voor jezelf en 
voor anderen en laat de belangstelling hiervoor minstens even groot zijn 
als voor de beroepszaak destijdSo

Maastricht, pasen 1978.

Rob Winter
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’n verslag
van ervaringen van acht 3e-jaars studenten bij het 

observeren (en deels zelf ervaren) van hulpverlening door een huis
arts, met aanduiding van mogelijke leermomenten.

Ter inleiding

In het najaar 1977 hebben acht 3e-jaars studenten ieder gedurende één dag(deel) 
een huisartsmedewerker kunnen observeren tijdens zijn hulpverlening. De praktijk
situatie had de volgende kenmerken:
- solo-praktijk in dorp, assistente aanwezig, kaartsysteem aanwezig, geen apotheek
- aparte wachtkamer, spreekkamer, onderzoekkamer en ruimte voor assistente
- normale uitrusting met microscoop, instrumentarium, etc.
- dagelijks vrij spreekuur van 8.30-10.00 uur
Tijdens de observatie zaten de studenten naast het buro en zagen zowel de huisarts 
als patient van opzij. Waar mogelijk werd gelegenheid geboden aan de studenten 
om zelf eenvoudig lichamelijk onderzoek te doen. Slechts een enkele keer verzocht 
de patient, de arts alléén te mogen spreken. Voor het overige was het opvallend, 
hoe gemakkelijk aanwezigheid van en eventueel onderzoek door een student werden 
geaccepteerd. Dat gold zowel tijdens het spreekuur als tijdens de huisbezoeken. 
Na afloop van de observatieperiode is gezamenlijk met de betrokken huisarts van 
gedachten gewisseld over de ervaringen en afgesproken dat deze in een kort ver
slag zouden worden geordend hetwelk vervolgens aan de OC ter kennisneming zou 
voorden toegezonden.
De zeer verschillende ervaringen én de verschillende weergave ervan maakten een 
ordening en samenvatting niet zozeer gemakkelijk, echter wel tot een uitdaging. 
Gekozen is voor een ordening, waarin het gedrag van de hulpverlener als uit
gangspunt is genomen en vervolgens is bekeken welke factoren dat gedrag be
ïnvloeden c.q. veroorzaken. Die factoren zouden globaal verdeeld kunnen worden 
in drie categorieën:
- factoren i.v.m. patient (ziekte/zieke)
- factoren i.v.m. arts (leeftijd, ervaring, voorkeuren, persoonlijkheid, etc.)
- factoren i.v.m. situatie (ruimte, uitrusting, ligging, etc.).
Het ligt voor de hand, dat de eerste categorie vermoedelijk het beste toeganke
lijk is voor het aangeven van leermomenten, mede i.v.m. het feit dat over factoren 
bij de arts en in de situatie nog weinig studie verricht is, laat staan over het 
effect van de onderlinge beïnvloeding van deze factoren. Door de zelfgekozen 
beknoptheid van het verslag moest veel onvermeld blijven. Ieder van de betrok
ken studenten is echter gaarne bereid aanvullende informatie te verstrekken.



7 ’n verslag
Gedrag van de hulpverlener i.v.m. de patient

Door de studenten is geobserveerd, dat er een wisselwerking tussen patient en 
huisarts begint, zodra er visueel contact mogelijk is. Door de huisarts worden 
terstond waarneiningen gedaan, die als mogelijk bruikbare informatie voor de 
hulpverlening kunnen gelden:
- is er ogen-contact
- hoe gedraagt patient zich (lopen, gaan zitten, spreken)
- welke kenmerken vertoont het uiterlijk

.- welke klacht wordt geuit en op welke manier
- etc.

Deze eerste waarnemingen kunnen onmiddellijk het gedrag van de huisarts beïn
vloeden, evenals de attitude t.o.v. de patient, waardoor het wel/niet slagen van 
de hulpverlening in het geding kan zijn.

Het lijkt juist, nog eens te benadrukken dat de huisarts niet pas informatie over 
de patient krijgt bij het uiten van de klacht, maar al eerder. Het behoeft geen 
betoog, dat deze informatie vermoedelijk onmiddellijk getoetst wordt aan wat al 
tevoren over de patient bekend was. Deze voorkennis dient uiteraard vastgelegd 
te zijn in een of andere reproduceerbare vorm.
Zodra de klacht geuit wordt, ontstaat er een verbale aanvulling op de non-verbale 
informatie. Ten aanzien van de geuite klachten is door de studenten het volgende 
opgemerkt:
- de klachten zijn zeer gevarieerd
- opvallend waren de vele klachten van het bewegingsapparaat

achter dezelfde soort klacht kunnen geheel verschillende verwachtingen van 
de patient schuil gaan

- een groot aantal klachten imponeert als 'onbenullig'
- de beleving van eenzelfde klacht kan sterk wisselen van patient tot patient
Op grond van bovenstaande werd duidelijk dat voor de huisarts o.a. van belang is:
- goed te kunnen luisteren en waarnemen, teneinde de betekenis van de klacht 

juist te kunnen schatten

- een breed scala van gedragsmogelijkheden te hebben teneinde adekwaat te kun
nen reageren

- een voldoende 'brede' kennis te hebben, met hetzelfde oogmerk
Op grond van deze veronderstelde brede kennis kan de huisarts zijn verdere gedrag 
bepalen. Het is de studenten opgevallen, dat daarbij veel meer van waarschijn
lijkheden (c.q. on-zekerheden) dan van zekerheden wordt uitgegaan. In de nabe
spreking is de mogelijkheid geopperd, dat het gedrag van de huisarts in de 
diagnostische fase mogelijk in belangrijke mate bepaald wordt door het zoeken 
naar het antwoord op o.a. de vragen:
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- kan de hulpvraag wijzen op iets levensbedreigends
- kan dat met zoveel mogelijk zekerheid worden uitgesloten, dan wel bevestigd
- welke mogelijkheden komen, na(bijna^uitsluiting van iets levensbedreigends 

vervolgens in volgorde van waarschijnlijkheid aan de orde
- kunnen deze mogelijkheden achtereenvolgens uitgesloten c.q. bevestigd worden
- welk beleid is aangewezen toij welke van bovengenoemde mogelijkheden
De verschillende stappen in de diagnostische fase van de hulpverlening v/orden , 
derhalve vermoedelijk alle gezet met de bedoeling hetzij mogelijkheden uit 
te sluiten dan wel te bevestigen. Het behoeft geen betoog, dat de informatie
verwerving, die bedoeld is om onderscheidene mogelijkheden ofwel te verwerpen, 
ofwel te bevestigen, tot een gedrag kan leiden, dat voor een onervaren waarnemer 
uiterst verwarrend kan zijn. Het was enkele studenten opgevallen dat er een 
zekere discrepantie bestond tussen de (nog resterende) onduidelijkheid over 
'het probleem' en de (tref-)zekerheid, waarmee de huisarts daarmee omging. Het 
is misschien hier de juiste plaats, om nog eens te benadrukken dat 'ziek-zijn' 
i.h.a. een proceskarakter heeft. Het is daardoor mogelijk, na een eerste on
duidelijkheid over de aard van dat proces, door herhaling van waarnemingen op 
een later tijdstip daarover in toenemende mate duidelijkheid te verkrijgen. 
Afhankelijk van de schatting door de huisarts van het verloop van het (als 
waarschijnlijkste aangemerkte) proces, de al/niet noodzakelijke therapeutische 
mogelijkheden én de verwachtingen van de patient, zal de huisarts na de diag
nostische fase en evaluatie-fase zijn eventueel therapeutisch beleid en gedrag 
bepalen.
De scala van mogelijk 'therapeutisch' gedrag is eveneens zeer gevarieerd, waarbij 
de keuze uiteraard weer bepaald wordt door factoren i.v.m. resp. patient, huis
arts en situatie. Het was enkele studenten opgevallen, dat een aantal gedragingen 
van de huisarts, bedoeld om informatie te verwerven, tevens als 'therapeutisch' 
gedrag imponeerden. Het ligt voor de hand, dit effect te verklaren vanuit een 
bepaalde verwachting c.q. beleving bij de patient.
Conclusie:
Het observeren van een huisarts tijdens de hulpverlening is van groot belang.
Het kan nl. de student inzicht geven in de factoren die i.v.m. de patient een

/ \'y'. ro'l spelen bij het beantwoorden van o.a. volgende vragen:
- welke informatie geeft inzicht in de volgorde van waarschijnlijkheid van ver- 

schillende mogelijke oorzaken van de hulpvraag
ƒ - welke informatie is nodig om tot zo grootmogelijke zekerheid omtrent de ver-
I schillende mogelijkheden te komen

- wat is de taxatie van het 'natuurlijk' verloop van het oorzakelijke proces
- wat zijn de 'therapeutische' noodzakelijkheden c.q. mogelijkheden bij de als

I „ waarschijnlijkst aangenomen mogelijkheid
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De leermogelijkheden lijken vooral aanwezig in de onderstreepte gedeelten.
Het woord 'therapeutische' is met opzet tussen aanhalingstekens geplaatst 
om aan te geven, dat het om meer gaat dan om bijv, bio-chemische of anato
mische veranderingen op te heffen, maar evenzeer om belevingsaspecten c.q. 
maatschappelijke gevolgen van het ziek-zijn.

Gedrag van de hulpverlener i.v.m. de hulpverlener zelf

Voor zover door de studenten schriftelijk ervaringen zijn vastgelegd, was daarin 
weinig van factoren bij de huisarts zelf terug te vinden, beperkt tot opmerkingen 

als:
- huisarts moet 'echt' zijn in gevoelens t.o.v. patient
- huisarts moet eventuele irritaties kunnen laten merken
- huisarts mag geen dwang op patient uitoefenen
- huisarts moet inspelen op verwachtingen van patient
- huisarts moet oog hebben voor eventuele achterliggende, sociale problemen
- huisarts moet patient de kans geven,zijn verhaal kwijt te kunnen

- huisarts moet sfeer ontspannen kunnen houden

Het specifieke gedrag van de geobserveerde huisarts is hier niet zozeer van belang, 
als wel de abstracties, die op grond daarvan door de studenten zijn geformuleerd, 
voornamelijk in de nabespreking. Daarbij stond duidelijk de attitude van de huis
arts centraal. Factoren als leeftijd, bepaalde vaardigheden of handicaps, bepaal
de belangstellingen etc. speelden natiwelijks een rol in de gedachtenwisseling. 
Waar het begrip 'attitude' aanleiding heeft gegeven tot het instellen van een 
projectgroep lijkt het hier niet de juiste plaats, om daar verder op in te gaan. 
Uit de gedachtenwisseling leek wel onmiskenbaar naar voren te komen, dat het 
voor de studenten (en niet minder voor de huisarts!) een indringend probleem is. 
Getracht is, onderscheid te maken in abstractie-nivo in die zin, dat verschil 
gemaakt werd tussen een 'grondhouding' van de huisarts en de verschillende 
'houdingen' t.o.v. aangeboden problemen (t.o.v. de wens tot abortus bij een 
ongehuwde ongevjenst zwangere van 20 jaar kan de houding anders zijn dan t.o.v. 
dezelfde wens bij een ongewenst zwangere weduwe van 40 jaar met drie kinderen, 
etc.). Verderreikend dan deze (mogelijk situatief bepaalde?) houdingen is een 
soort grondhouding van de huisarts, waarop mogelijk enig zicht kan worden ver
kregen door beantwoording van vragen als:
- is het 'genezen' van een patient doel of middel
- welke belangen tellen het zwaarst in het spanningsveld tussen de persoonlijke 

belangen van de arts (zijn bankrekening bijv.), de persoonlijke belangen van 
de patient (zijn wens, WAO-uitkering te krijgen bijv.) en de belangen van de 
gemeenschap (het tempo van de kostenstijging van de gezondheidszorg af te rem

men, bijv.)
- wordt 'hulp verlenen' beleefd als een opdracht vanuit een 'hogere orde', of 

misschien als een 'vak', waarmee het materiële bestaan mogelijk wordt, of als 
het kunnen uitleven van persoonlijke hobby's.
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Het lijkt niet geheel onjuist, te stellen, dat verschillen in gedrag bij 
hulpverleners mogelijk kunnen berusten op een verschillen in beleving van 
het doel van de hulpverlening. Het lijkt zinloos om een discussie te openen 
over de meest juiste beleving, echter wel over de mogelijkheden tot bewust
wording van die beleving en van de consekwenties daarvan voor het gedrag in 
de hulpverlening.
Conclusie
Het duidelijkste leermoment ligt vermoedelijk in de mogelijkheid, dat studenten 
door observatie van het gedrag van de hulpverlener de daarachter liggende 
'attitude' bespreekbaar kunnen maken. Tevens kunnen zij zich bewust worden van 
de impulsen die bij hen zelf tot een bepaalde attitude leiden en beoordelen of 
daarin verandering gewenst, ongewenst dan wel nodig is.

Gedrag van de hulpverlener i.v.m. de situatie

Door één van de studenten is tamelijk uitvoerig ingegaan op de aankleding en 
inrichting van de spreekkamer en de positie van de huisarts daarin (een duide
lijke discrepantie tussen een massief buro en een relatief kleine gestalteJ). 
Dit soort elementen, de hele 'sfeer', etc. kunnen uiteraard het gedrag van de 
huisarts beïnvloeden. Daarnaast spelen een rol de geografische situatie, aan
wezigheid van andere hulpverleners, van andere voorzieningen, vervoersmogelijk
heden, etc.. De korte observatieperiode bood nauwelijks gelegenheid daarover 
waarnemingen te doen. Het lijkt aanbevelenswaardig, aan dit soort factoren vooral 

tijdens de stage PMO-huisartsgeneeskunde aandacht te besteden.

T^AIgemene conclusie

■^^Zowel voor studenten als voor de huisarts is het een leerzame en zeker ook 
inspirerende ervaring geweest. Op grond daarvan en van de aangegeven leermoge
lijkheden wordt er dezerzijds op aangedrongen, gedurende het gehele curriculum 
mogelijkheden te scheppen voor het observeren van hulpverleners. Deze laatste 
overweging is uiteindelijk de reden geweest, om te besluiten onze ervaringen 
in een verslag weer te geven en met het hierboven geformuleerde verzoek af te 
ronden.

René Brouwer 
Mick Havenith 
Mirjam van Hoof 
Resi Maassen 
Ben Ramaekers 
Viktor Slenter 
Elly Stoop 
Pierre Voesten

Herman Muller
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En hoe nu verder?

De eerste happening van de Cie van 
beroep hebben we achter de rug. 
Onze argumenten tegen de beslissing 
van de SRC zijn ongegrond verklaard, 
maar de billijkheid van de maatregel 
werd in twijfel getrokken, zodat we 
dit jaar nog een kans krijgen om bij 
te werken met ondersteuning van di-^ 
verse medewerkers. Op het ogenblik 
tonen diverse medewerkers hun belang
stelling en zijn ook bereid om mee te 
werken aan een inhaalprogramma. Zo 
heb ik al een klein legertje van mede
werkers, die me iedere dag bedelven 
onder stapels werk.
De beslissing van de SRC en de uit
spraak van de Cie van beroep hebben 
dus wel wat losgewoeld binnen onze 
gelederen, gezien de talloze discus
sies over dit onderwerp en de inzet 
van diverse medewerkers om studenten 
te helpen die door één of andere oor
zaak achtergeraakt zijn in hun studie. 
Tot zover alleen positieve ontwikke
lingen .
Er zijn, denk ik, ook een aantal nega
tieve ontwikkelingen te bespeuren.
Door deze uitspraak wordt de theore
tische kennis als heilig goed van je 
studie gekenm.erkt. Er wordt zelfs zo 
ver gegaan dat andere topics uit onze 
basisfilosofie, zoals attitudeontwik- 
keling, de formatieve evaluatie, het 
oefenen van vaardigheden en het pro
bleemoplossend vermogen niet meer be
trokken worden in de beslissing over 
de voortgang van je studie. De studen
ten worden op deze manier gedwongen om 
theoretisch met goed beslagen bewijs 
te komen om niet door de mand te vallen. 
Daarbij zijn ze afhankelijk van de sa
menstelling van het pakket vragen die 
de screeningstoetscie tot haar beschik
king heeft. Een kleine stap verder en 
en de professor bepaalt weer welke on
derdelen van zijn vak relevant zijn en 
die onderdelen dient een student te be
heersen. Anders haalt hij zijn examen 
niet.
Bij de start van deze fakulteit is er 
van uitgegaan dat een student in een 
beschermde omgeving medische problemen

in de ruimste zin van het woord moest 
leren oplossen. Belangrijk daarbij was 
dat bij een kritische houding zou Leren 
aannemen t.o.v. de aangeboden literatuur, 
de gezondheidszorg en vooral ziclizelf. 
Hij zou zijn grenzen moeten leren kennen, 
adekwaat met patiënten moeten kunnen om
gaan (ook als zijn klachten niet te her
leiden waren tot een lichamelijk disfunk- 
tioneren) en de patiënt niet belasten met 
onderzoeken die hij niet grondig beheerst. 
Deze gedachten van een paar jaar geléden 
vind ik niet meer terug in de uitspraak van 
de Cie van beroep en de beslissing van.de 
SRC. Met als gevolg dat iemand als arts kan 
afstuderen die theoretisch goed onderlegd 
is (en aan de noodzaak twijfel ik niet) ter 
wijl hij aan de belangrijke zaken nauwelijk 
aandacht heeft besteed.
Aandachtgebieden die we tot voor kort hoog 
in ons vaandel hadden geschreven in de hoop 
de gezondheidszorg te verbeteren.
Het lijkt me dan ook de hoogste tijd om zo 
snel mogelijk te beginnen met het opzetten 
van een evaluatiemethode waarin onze "oude" 
topics ook betrokken worden als we onze ver 
nieuwende onderwijsideeën werkelijkheid wil 
len maken en enige waarde willen meegeven.

Anton de Porto

van.de
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Aan; de dekaan van de Faculteit der Geneeskunde,

de leden van de Faculteitsraad,

de leden van het Faculteitsbestuur,

de voorzitter en de leden van de Underwijs- 

commissie,

de leden van het jaarkoördinatorenoverleg.

Maastricht, maart 1978

Hierbij vragen wij Uui aandacht voor de begeleiding van onze onderwijsgroepen.
I 

Deze begeleiding kan theoretisch gezien worden als te bestaan uit twee compo

nenten, nl. de procesmatige en de inhoudelijke. De faculteit heeft tot dusver 

gemeend de begeleiding van onderwijsgroepen ook naar deze twee componenten in 

de praktijk te ontwikkelen en wel door het creëren van twee afzonderlijke in

stituties; het tutorensysteqm voor de procesbegeleiding en de inhoudsdeskun- 

digen voor de inhoudelijke.

Uan het tutorensysteem kan gezegd worden, dat dit volop in ontwikkeling is 

en dat deze begeleidingsvorm voornamelijk in de eerste cursusjaren maximaal 1 

tot zijn recht komt bij de overgang naar de universiteit en de kennismaking met ( 

het groepsgew ij ze werken.

De inhoudelijke begeleiding door inhoudsdeskundigen is onvoldoende tot ont

wikkeling gebracht. De spreiding van inhoudsdeskundigheid over de diverse 
z 

vakgebieden is thans nog minimaal. Wij zijn er evenwel van overtuigd, dat hier
aan door de daarvoor verantwoordelijken hard gewerkt wordt. Dit probleem echtst 

zal tot het tijdstip van ons afstuderen aanzienlijk blijven.
ij 

Voorts is de raadpleging van een inhoudsdeskundige vrijwel altijd eerst na enks 

dageji mogelijk, hetgeen als uitermate bezwaarlijk wordt ervaren, daar het vaak 

betrekkelijk eenvoudige en basale problemen betreft, die evenwel de voortgang 

van de groep aanmerkelijk verstoren. I
Het komt ons bijzonder gewenst voor om bovengenoemde begeleidingsnormen ge- j 

integreerd aan te bieden aan de onderwijsgroepen door de ontwikkeling van een i 

systeem van inhoudsdeskundige tutoren. Het huidige systeem van inhoudsdsskuo- 

digen dient uiteraard gehandhaafd te worden.

Hel. ip i nheiiiledefiknnil i ije l.nl.oi wordt, door ene, ()ede ( i n ‘i n«ji il nl» iiijii ertf.

die nn-iot /i|n i nhoudsdaskuntJ i ghe Ld voor tv I oe ierifJe uit zijn med i c ua-z ijn in 

staat is tot een procesmatige begeieiriinrj van onderwijsgroepen. De direkte aad'

leiding tot deze brief zijn onze gunstige ervaringen met enkele inhoudsdeskud"

digo tutoren in de afgelopen blokken.

De bij enkelen binnen onze instelling levende bezwaren, waarvan zij denken 

dat ze kleven aan een inhoudsdeskundige tutor, nl. als zou een dergelijke tut*^^ 
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anel ueruallen tot het bij voortduring ongevraagd geven van mini-colleges en 

als zuu hij door zijn aanwezigheid als praktiserend medicus de onderwijsgroep 

verhinderen om kritiek te uiten op bestaande behandelswijzen en strukturen in 

de gezondheidszorg, lijken ons te ondervangen. Het leren om op de juiste wijze 

stimulerend inhoudsdeskundigheid te hanteren moet volgens ons een onderdeel 

worden van de tutortraining. Na 2^ jaar functioneren in groepen moeten stu

denten in staat geacht worden de procesmatige taak van de tutor zelf voor 

een belangrijk deel over te nemen en zijn zij mondig genoeg om een op direktieve 

wijze optredende tutor te vermijden.

Voorts moet het volgens ons mogelijk zijn om m.i.v. 1 september a.s. het aantal 

artsen dat hiervoor nodig is, beschikbaar te hebben.

Wij stellen u derhalve voor m.i.v. het cursusjaar 1978/1979 het systeem van 

inhoudsdeskundige tutoren tot ontwikkeling te brengen voor in elk geval het 

vierde cursusjaar.

met de meeste hoogachting,

R. Arends, C. Aussems, D. Bremer, R. Brouwer, R. Castermans,

J. Collon, M. Konsten, R. Konsten, K. Dols, P. Frambach,

K. Hautermans, T. Hellemons, M. van Hoof, P. van der Knaap,

M. Kuipers, R. Maassen, «Jl. Ie Noble, M. Pagen, M. Pa ques, 

Wt. Pesch, JJ.J. Rethans, J. Roza, T. Ruers, JJ. Rutten, V. Slenter 

M. Spijkers, R. Starmans, P. Theunissen, R. Ubachs, P. Voesten, 

J. Veerts, E. van tfunnik.

In de Maffiusnummers 3,^ en 5 van 1976 werd al uitvoerig op 

de inhoudsdeskundige tutor ingegaan. red.
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publicaties,voordrachten en congressen
In het Nederlands Tijdschrift voor Gerontologie 1978(9) pp 13-20 
schrijft P. Falger van de capaciteitsgroep Medische Psycholc^ie een 
artikel over 'Gerontologie in het curriculum van de Rijksuniversiteit
Limburg'.
P M van der Plas (De Wever Ziekenhuis) , B.M. Bas (Ziekenhuis De God
delijke Voorzienioheid), G. Kok (Ziekenhuis St. Annada1), A.D. Muller, 
M.J.P. Kahn en H.C. Hettiker (RL) hébben in het 'Mededelinger^blad van de 
NederiapHsp Vereniging van Klinische Chemie' een bijdrage gepublic^rd 
over ' Het henostase onderzoek in het perifere ziekenhuis, samei^rking 
en taakverdeling tussen enkele ziekenhuizen en de Rijksuniversiteit 
Liirburg in de regio Zuid-Limburg'.
Van H.M.J. Raa-rs en M.A.J. Rorme werd een artikel over 'De Psychosociale 
Anamnese' opgencmen in Medisch Contact 1977, nr. 49 dec. 1977.

ter inzage

Van de volgende symposia, congressen etc zijn gegevens verkrijgbaar bij 
de Dienst Voorlichting:
'Wetenschappelijke Innovatie in relatie tot een Bewegende Maatschappij', 
lustrumcongres op 5,6 en 7 april 1978, b.g.v. het vijftigjarig bestaan 
van de Katholieke Hogeschool Tilburg.
'Clinical Bicmechanics' (13-25 augustus, Glasgow); 'Advanced Elytron 
Microscopy' (17-29 september, Norwich); Acute Injury, Pathophysiology 
Biochemistry and Clinical Management' (17-28 september, Glasgow en 
Londen); 'Major Histoccnpatihility Systems' (17-28 september, Innden); 
Radioisotopics and Micro-analytical Methods' (19 nov. - 8 dec., londen); 
'Ccmputerised Tcmography of the whole body and Ultrasound (19 nov.
1 dec., Londen). . . v ■ t'Deze semi na-rs worden gehouden onder auspiciën van The Britisch Counci

Belangstellenden 'che hanno una sufficiënte conoscenza della lingua 
italiana' kunnen bij Voorlichting informatie verkrijgen over de XXIIIe 
Cursus in de Italiaanse taal en cultuur te Gargnano aan het Gardameer. 
De cursus vindt plaats van 3—28 juli en van 31 juli — 25 augustus.

Het Alematief Arrbtenaren Aktieccmitê, dat ijvert voor matiging^ nxvel- 
lering van de inkomens van beter betaalde airbtenaren heeft een st^ 
oSes?eld, waarin de aard van deze aktie vx)rdt uiteenaezet, eindigend 
net een verzoek cm actieve medewerking en/of adhesie.
Copie wordt op aanvraag door de Dienst Voorlichting toegezonden.

Het Jaarverslag 1977 van Amnesty International, afdeling Maastricht ligt 
bij Voorlichting ter inzage.
IWee-en-dertig studenten hébben zich per brief gewend tot de fa^ltaire 
bestuursorganen met het verzoek, voor de stx^enten 
begeleiding door inhoudsdeskundigen te waarborgen, onder meer door net 
invoeren van de inhoudsdeskundige tutor.
Afschrift van deze brief kan bij Voorlichting worden aangevraagd.
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---- --------------------------------- --------------------------- —-------------- -—----------------- ■ ■
HaI- veiliqheidsinstituut Amsterdam heeft een voLR±»lad uitgegeven onder 
de titel heiligheid is troef'. Daarin wordt een aantal m^tregelen 
vermeld die kunnen dienen ter bevordering van de ^ilighexd rn i^te - 
lingen en bedrijven. Verder bevat het een overzicht van publicaties over 
veiligheid en van veiligheidsopleidingen.

I Ter inzage bij Voorlichting.

J.O.

1 ZIEKENHUIS 
ST ANNADAL 
MAASTRICHT

In diverse VERPLEEGAFDELIN6EN van ons ziekenhuis kunnen 
studenten medicijnen in de maanden juni, juli en augustus 

geplaatst worden als

VAKANTIE-WERK (ST) E R

Belangstellenden dienen in de functie van verpleeghulp 
bereid te zijn alle voorkomende werkzaamheden te verrichten 
gedurende een aaneengesloten periode van minimaal 4 weken. 
Gezien de aard van de werkzaamheden zijn weekenddiensten en 
wisselende dagdiensten (7.00 tot 15.45 of 8.30 tot 18.00 uur) 

van toepassing.

Sollicitatieformulieren zijn verkrijgbaar bij de afdeling 

personeel zaken, kamer 17 le verdieping ARC, Ziekenhuis 

St. Annadal, Maastricht.

Aanmelding dient plaats te vinden vóór 1 mei a.s..
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voorlichtingsdagen (nieuw)bouw academische ziekenhuizen

Dinsdag 7 en woensdag 8 maart zijn in Leiden voorlichtingsdagen gehouden 
over (nieuw)bouw van de academische ziekenhuizen. Deze bijeenkomsten 
veerden bijgewoond door besturen en directies van de academische zieken
huizen en medewerkers van de bouwdiensten. Van de zijde van het ministerie 
van Onderwijs en Wetenschappen woonde, behalve de betrokken ambtelijke 
staf, ook minister dr. A. Pais een deel van de bijeenkcanst bij.
Het onderstaande is voor een groot deel ontleend aan een verslag 
dat E. Groenevelt maakte voor de bladen van academische ziekenhuizen.

De ireeste academische ziekenhuizen in ons land blijken in grote nood 
te verkeren, omdat hun huidige behuizing niet meer geschikt is en csndat 
de besluitvorming tot nieuvdxjuw zo moeizaam verloopt.

In de toespraak die minister Pais hield kondigde hij aan, dat hij binnen
kort een beslissing hoopt te nemen over nieuwbouw in Utrecht.
Verleden jaar is de zgn. Wester-programnering gereed gekcmen: een 
grote reeks van boekwerken waarin in detail OTischreven staat hoe een 
academisch ziekenhuis moet worden opgezet (Maffius nr. 8 , 3e Jaargang 
september 1977). De minister merkte op, dat deze progranma's een 
hoeksteen vormen voor de nieuv±ouw in Amsterdam en een toetssteen voor 
de bouwactiviteiten van andere ziekenhuizen.
Dat houdt in feite in, dat wie in de komende jaren bij de niecRitoouw van I
een academisch ziekenhuis op onderdelen wil afwijken van de Wester— 
programmering daarvoor van punt tot punt met sterke argumenten moet 
kernen. Dat kan t.z.t. met name voor de opzet en plannen van het ziekenhuis 
Maastricht een erg belenmerende factor worden.
Minisf-pr Pais gaf tenslotte de academische ziekenhuizen de hint, vol
doende oog te hebben voor wat kan en niet kan.’De openbare middelen zijn 
beperkt', zo stelde de bewindsman.
Dr. Leibbrandt, directeur-generaal voor het hoger onderwijs en wetenschap
pelijk onderzoek merkte op, dat uit de Wester—progranmering is gebleken, 
Hav alleen al de zorg voor het onderwijs in de academische ziekenhuizen 
leidt tot een aanzienlijk groter ruimtebedrag dan in vergelijkbare alge- 
nene ziekenhuizen.
Dr. Leibbrandt meende, dat de academische ziekenhuizen tezamen met de 
preklinische instituten van de medische faculteiten bij uitstek de plaats 
zijn, waar wetenschappelijk medisch onderzoek in de regel kan en moet 
plaatsvinden.
OpdankA het anderssoortige karakter van de academische ziekenhuizen 
dienen -aldus de heer Leibbrandt- de academische ziekenhuizen op dezelfde 
wijze te worden ingepast in de ziékenhuizplanning als algemene zieken- ;
huizen, met dien verstande dat de academische ziekenhuizen als zodanig 
bij de planning als een gegeven worden aanvaard.
Over de taakverdeling tussen academische en niet-academische ziekenhuizen 
zei dr. Leibbrandt dat de grote ziekenhuizen de kleine tot steun en toe
verlaat moeten zijn.

De tweede dag van deze bijeenkomst was geheel gewijd aan de problematiek 
van de verschillende academische ziekenhuizen, inclusief Maastricht. 
Het bleek, dat het, met uitzondering van Rotterdam, overal kenmer en 
kwel is.4
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Drs. H. Roovers schetste de Maastrichtse situatie als volot:
Er is nog geen academisch ziekenhuis in Maastricht. Nu ismen nog aange- 
wezen op ziekenhuis St. Annadal. Straks zal het academisch ziekenhuis 
de streekfunctie van het St. Annadal over moeten nemen en zich moeten 
ontplooien tot onderwijsziekenhuis. Zijn tijdsraming zag er als volgt 
uit; tot medio 1979 is er tijd cm de definitieve doelstellingen van 
het nieuwe ziekenhuis te formuleren en om te komen tot het kabipAts- 
besluit over functie en canvang van het ziekenhuis. In 1983 zou dan 
met de bouw begonnen kunnen worden.

De algemene indruk van deze dagen was, dat de toestand verre van roos
kleurig is. Er moet in Nederland zoveel nieuwbouw van academische 
ziekenhuizen gaan plaats vinden, dat dit voor het Rijk op afzienbare 
termijn vrijwel nauwelijks te financieren zal zijn.
Door scirmigen werden dan ook andere financieringswijzen bepleit dan de 
tot nu toe gebruikelijke, zoals een beroep op de kapitaalmarkt.
Het valt te hopen dat hiertoe voor 1983 de wegen gevonden zullen zijn.

J.O.

de discussie over het examenreglement, het evaluatieprogramma 
en de studentenbegeleiding
Het moet mogelijk zijn dat binnen zes weken een nieuw concept examen
reglement beschikbaar is.
Dat is het slot van een notitie van de secretaris van het Faculteits
bestuur (FB), gericht aan de leden van de Famil tAi tHraad (FR).
In deze notitie van 20 maart staat een overzicht van de gang van zaken 
rond het examenreglement, de studieresultatenccnmissie, de evaluatie 
en de studentenbegeleiding.
Beschreven wordt ondermeer hoe de discussies rond het vaststellen en het 
hanteren van het reglement verlopen zijn. De notitie signaleert de punten 
van kritiek en wijst op de misverstanden. De kritiek op het reglement 
samenvattend, wordt voorgesteld cm niet enkele artikelen te herschrijven, 
maar au het reglement in zijn geheel te herzien. De FR zou aan het FB 
opdracht moeten geven om een dergelijke herziening voor te bereiden in 
overleg met de Studieresultatencommissie (SRC), de in te stellen projekt- 
groep Evaluatie en de Dienst Algemene en Juridische Zaken, zo luidt de 
aanbeveling.
Dat karwei zou dan binnen zes weken geklaard kunnen zijn.

de problemen
De problemen rond het exmanreglement zijn ontstaan door misverstanden 
over de afbakening van de bevoegdheden tussen de FR en SRC. Volgens de 
wet behoort het tot de bevoegdheden van de FR on het examenregletient vast 
te stellen. Het afnemen van examens en het nemen van beslissingen over de 
uitslag van de examens is de taak van de SRC, zo stelt de wet.
Na lange discussie in de FR over het concept-examenreglement werd tenslotte 
qp 27 oktober 1977 de behandeling afgerond.
Er waren een aantal wijzigingen in het reglement aangébracht.
De wijziging van artikel 16 heeft, achteraf gezien, nogal wat problemen 
veroorzaakt.
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De oorspronkelijke tekst van art. 16 luidde:
- 16 - 1 De S.R.C. besluit tot het nemen van maatregelen, indien twee of meer

malen een ongunstig resultaat is behaald bij vier opeenvolgende 
afgelegde toetsen.

- 16 - 2 De maatregelen die de S.R.C. kan nemen zijn:
a) Het aanbieden van een aanvullend onderwijspakket, dat eventueel naast 

het lopende onderwijsprogranma gevolgd dient te worden, zodra bij twee 
suramatieve toetsen een ongunstig resultaat is behaald;

b) Een verplichte herhaling van onderwijseenheden gedurende één of meer 
gehele of gedeeltelijke perioden bestemd voor het keuze-onderwijs, 
zodra bij drie sumraatieve toetsen een ongunstig resultaat is behaald;

c) Een latere start van het volgend studiejaar dan wel het herhalen van een 
Rtndi ejAAr, zodra bij vier sumrratieve toetsen een ongunstig resultaat
is behaald.

16 - 3 De S.R.C. kan van het bepaalde in de leden 1 en 2 afwijken.

De FR heeft art. 16 als volgt geformuleerd:
De S.R.C. zal er zorg voor dragen dat, zodra de behaalde resultaten daartoe 
aanleiding geven, geeïgende maatregelen t.b.v. de begeleiding van studenten 
zullen worden getroffen.
Het vastgestelde examenreglement is onder nurrmer MF 78 - 023 in januari aan 
alle studenten toegezonden.
Inmiddels bleek echter dat velen tevreden waren met het ook thans nog van kracht 
zijnde examenreglement. De S.R.C. heeft bij brief van 12—12—1977 een voorstel 
gedaan tot het aanbrengen van een aantal wijzigingen.
Deze voorstellen waren deels redaktioneel deels inhoudelijk van aard.
Uit de brief bleek overigens dat de Studieresiiltatenccmnissie uitging van 
het konsept examenreglement en, met name nog van het oude arrtikel 16.
Zo ontstond het misverstand over de vraag wie verantwoordelijk was voor de 
begeleiding van studenten.
De FR verkeerde in de overtuiging dat die verantwibordelijkheid bij de SRC lag, 
naar volgens de wet behoort dat niet tot de taak van die cctnmissie.
Daarmee raakte de begeleiding tussen wal en schip.
Dit feit werd onlangs ook als verweer aangevoerd in het beroep dat twee 
studenten aantekenden tegen de maatregelen die de SRC ten aanzien van hen 
had getroffen.
AndtarA aisgumenten in het verweer waren dat de sumnatieve toetsen niet zouden 
voldoen aan het gestelde in het ireglement. Daat staat dat deze toetsen dienen 
te be-stAAn uit vragen, opgaven, problemen en vaardigheden. De SRC stelde dat 
problemen en vaardigheden niet in het oordeel zijn betrokken cmdat op dit 
nrament de instrumenten ontbreken om die aspekten van de voortgang objectief 
te meten.
(Onder suromatieve toetsen verstaat men de toetsen die 4 maal per jaar aan 
alle studenten worden voorgelegd.
De toetsen, vergelijkbaar met een artsexamen richten zich op het einddoel 
van de studie en hoeven dus geen betrekking te hebben op de onderwijsthema’s 
die op dat mcment aan de orde zijn).

het oplossen van de problemen
Op het nrxtent dat deze Maffius verschijnt heeft de FR een beslissing genomen 
om uit de inpasse te karnen van problemen rond het reglement.
Wanneer het voorstel van het FB aangenomen is zal er dus binnen zes weken 
een geheel herzien reglement opgesteld worden.
Inmiddels zijn er al tal van activiteiten op gang gebracht om het evaluatie- 
programma bij te stellen en om een begeleidingssysteem voor studenten op te 
zetten.
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de evaluatie
Uitgaande van de konstatering dat er onvoldoende vorderingen worden gemaakt 
met de ontwikkeling van het evaluatieprogranrra, heeft de Onderwijscommissie 
reeds in april 1977 een voorstel geformuleerd voor de instelling van een 
projektgroep Evaluatie. Vooruitlopend op de formele instelling van deze 
projektgroep door de FR is een werkgroep samengesteld die de voorbereidende 
activiteiten ter hand heeft genomen.
Ondermeer is een studiereis naar Chicago gemaakt. De werkgroep bestaat uit 
F.Bonke, C. van Boven, W.Brouwer, H. Huismans, M.Verwijnen, R.Willighagen 
en W.Wijnen. De werkgroep heeft inmiddels een lijvig rapport; geproduceerd. 
Dat geeft een overzicht van de huidige stand van zaken en biedt suggesties 
voor toekomstige ontwikkelingen. Het rapport beveelt aan een projektgroep 
Evaluatie in te stellen alsmede drie deelprojektgroepen voor resp. sunmatieve, 
formatieve en programma-evaluatie. Op dit moment worden adviezen van de 
Onderwijscommissie en de Dienst Algemene en Juridische Zaken ingewacht. Naar het 
zich laat aanzien zal het rapport zeer binnenkort, vermoedelijk de eerste 
vergadering na Pasen, in de Faculteitsraad worden besproken.

en de studentenbegeleiding
Op initiatief van de Rector Magnificus is een werkgroep ingesteld ondAr 
voorzitterschap van F. van der Ven die als werkprogramma heeft om nedio 
april 1978 een advies uit te brengen over een mentorensysteem dat vervolgens 
bij wijze van een experiment voor één jaar in september 1978 van start zou 
kunnen gaan.
Noch het huidige FB, noch een aantal studenten in de FR waren hierdoor 
tevreden gesteld. Zij stelden zich op het standpunt dat het optreden van de 
Studieresultatenoomraissie het noodzakelijk maakte dat de invoering van 
studentenbegeleiding op de kortst mogelijke termijn noodzakelijk was. 
Vöortbordurend op een voorstel van de Onderwijscommissie is thans een 
coördinatiegroep ingesteld bestaande uit P.Cuypers, J.Graat en T.Mol.
Kort na Pasen zijn van deze groep uitgewerkte voorstellen te verwachten 
die in ieder geval zullen aangeven dat de faculteit in zijn geheel verant
woordelijk is voor de begeleiding van de studenten.

T.B.
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In De Kijker: Joep Jongen 
Interview : Puck Muller 
Foto's : Coen v.d. Gugten.

Joep Jongen is een vati de nieuwe bestuurders die wij sedert 1 januari 
jl. aan onze instelling hebben. Hij is de enige die nog nooit door 
middel van een interview in Maffius zijn zegje heeft kunnen doen.

Joep Jongen: -geboren op 14 juni 1945 in Roermond
-studeerde bedrijfseconometrie in Tilburg
-heeft als thuisbasis de capaciteitsgroep Economie van de 
Gezondheidszorg - lokatie: Vijverdal

-heeft twee jaar gewerkt aan het Instituut van de Gezondheids
zorg in Tilburg, waarvan êên jaar als afsluiting van zijn 
studie

-in dienst bij de RL sinds 1 september 1974
-lid van de Universiteitsraad sinds september 1976 
-voorzitter van de Universiteitsraad sinds 1 januari 1978
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Heb je dezelfde opvatting over het U-vaad-voorzittevsohap als ge voorganger?

Toen de vakature van voorzitter van de U-raad ontstond, ging iedereen er 
van uit dat er gezocht moest worden naar een tweede Hans Philipsen. Dat 
is natuurlijk geen goede gedachte.

Verschilt ge beleid van dat van Hans?

Nou, er is wel het een en ander veranderd ja. Toen mijn kandidatuur werd 
gesteld voor het voorzitterschap had ik eigenlijk het idee dat het een 
vrij omvangrijke taak zou zijn waarvoor je echt een zeer solide ondersteu
ning moest hebben, en zo mogelijk een gedeelte ervan zou moeten afschuiven 
naar de vice-voorzitter.

In de hoeveelheid werk, zul ge wel niet teleurgesteld zlgn.

Qua tijdsbeslag is het ontzettend veel. Alleen het afschuiven naar een 
vice-voorzitter, de taak afbakenen tussen een vice-voorzitter en een voor
zitter, is in de praktijk, voor zover ik van praktijk kan spreken in die 
anderhalve maand die ik nu funktioneer, moeilijk realiseerbaar.
Als ik de werkzaamheden vanuit deze situatie bekijk, zie ik daar twee hoofdmoten. 
Ten eerste: het werk van de voorzitter op het moment dat de U-raad verga
dert met alles wat ermee aamenhangt. De bijeenkomsten met het presidium dat 
als agendacommissie de agenda's voorbereidt. Wat overleg met voorzitters 
van de raadscommissies. De tweede hoofdmoot is het bijwonen van de College 
van Bestuur—vergaderingen, met alles wat daaruit voortkomt. Ik denk dat 
een scheiding tussen die twee op zich erg moeilijk is omdat de informatie 
die je bij het CvB opdoet ontzettend bruikbaar is bij je raadswerk en 
andersom. Als je van die vergaderingen uitgaat is het niet erg verstandig 
om een andere man naar het College van Bestuur te sturen.

Is de Invloed van het College van Bestuur op de besluitvorming In de U—raad 
In het verled.en niet wat groot geweest?

Die is zeer groot geweest, deels terecht, deels misschien ten onrechte.
/

Voor dat 'deels ten onrechte', wil ge daar verandering In gaan brengen?

Nou, laat ik eerst stellen "deels terecht". We hebben hier een bestuur
lijke konstruktie waarbij het bestuur van de universiteit gevormd wordt 
door het College van Bestuur en de Universiteitsraad. Ieder 
heeft een stel eigen taken. Het CvB heeft naast twee beleidstaken, perso
neelsbeleid en huisvestingsbeleid, de taak om de besluiten van de U-raad 

voor te bereiden. En tevens voor de uitvoerende besluiten van de U-raad 
zorg te dragen. Dus eigenlijk een relatie, wat dit betreft, die ligt 
tussen een algemeen bestuur en een dagelijks bestuur.
Je zou kunnen zeggen dat het CvB het dagelijks bestuur zou zijn en de 
U-raad het algemeen bestuur.
Het is dus een kwestie van samenspel. Wanneer het CvB invloed heeft, heeft 
het dat in de voorbereidende fase.
Wat betreft dat "ten onrechte". De invloeden die ten onrechte zijn uitge
oefend door het College zijn, denk ik, waarschijnlijk te wijten aan 
het feit dat iedereen moet wennen aan het idee dat er een U-raad is. We 
hebben jarenlang gefunktioneerd met op facultair nivo een,faculteitsbestuurs- 
overleg, ook zonder democratisch gekozen raad. Hetzelfde geldt op univer
sitair nivo met een CvB en een commissie voorbereiding, die altijd de zaken ge
regeld hebben. Het is natuurlijk moeilijk om ineens af te wijken van je 
normale werkprocedure.

Mat bedoel ge met moelllgk?

Nou, ik denk niet dat je van de ene dag op de andere kan veranderen wat
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U raad pas duidelijk wordt wie wat doet en wie uiteindelijk waar de be
voegdheid toe heeft.

Ben je niet bang dat ev een situatie ontstaat waca-in de universiteits
raad wat at te lief is ten opzichte van het College van Bestuur ?

Ik denk dat die situatie gedeeltelijk geweest is. Ik denk dat je als be
ginnende raad, ik praat nu over een raad die in 1976 ge- 
funktioneerd heeft, nog niet precies weet tot waar je bevoegdheid gaat, 
tot waar je taken eigenlijk lopen. Ik geloof dat nu langzaam maar zeker 
in die hele materie duidelijkheid is gekomen . En ik denk dat 
de enige liefde die je moet opbrengen liefde voor de instelling is.

Het is niet zo dat de U-raad en het CvB tegenover 
elkaar staan. Ik denk dat ze dat alleen in uiterste gevallen moeten doen, 
waar het nodig is. Het is natuurlijk zinloos om wanneer de zaken redelijk 
goed lopen, kost wat kost tegen het CvB te zijn.
Ik vind het een uitspraak die nogal ongenuanceerd is. Ik denk nogmaals, 
startend vanuit het principe dat we een gezamenlijk bestuur vormen waarin 
iedereen een eigen taak heeft, dat jé dan pas tegen moet zijn wanneer je 
het er niet mee eens bent.

A. t die commissies die de ll—raad heeft, is daar nu wet mee te werhen ?

Zoveel zijn het er ook weer niet. Ik moet zeggen dat we nu langzaam maar 
zeker in een stadium komen waarin de commissies, naar mijn mening, erg 
goed bemand zijn, en ook erg goed funktioneren. Commissies zijn duidelijk 
adviescommissies, die, wanneer daar aanleiding toe is, hun advies uit
brengen aan de raad. En het is gewoon dat deze commissieleden die zich 
toch iets meer bezighouden met hun vakgebied, zoals bijvoorbeeld de 
commissie planning en begroting voorbereidend werk doet.

Het aantal, ja, er zijn natuurlijk veel aandachtsvelden die je als U-raad 
onder ogen krijgt, dus vandaar dat hoge aantal. Ik vind het niet teveel.

Door alles te laten voorbereiden door commissies. Krijg je dan geen ge
trapte democratie. Dat bijvoorbeeld argumenten van raadsleden niet meer 
gehoord worden omdat er nu eenmaal een advies van een adviescommissie 
ligt? Ik denk hierbij aan de behandeling van de Nota Maffius.

Deels wel, deels niet. Laat ik beginnen met deels niet. Ik geloof dat je 
aan deze manier van werken moet wennen. Het is in het verleden wel eens 
gebeurd dat commissies zich grondig hadden bezig gehouden met de bestude
ring van een bepaald stuk, En een advies uitbrachten. In dat advies (mis
schien is dat wel iets dat verbetering behoeft) werd niet duidelijk naar 
voren gebracht wat allemaal besproken was. Er werd alleen het uiteindelijke 
resultaat van de besprekingen vermeld. Wanneer dan in de raad iemand vragen stelt 
of aanmerkingen maakt die liggen op een vlak waarover reeds gesproken is, 
en de diskussie opnieuw geopend moet worden, dan denk ik dat je te ver 
gaat. In dïe zin dat je het werk van de commissies ondermijnt.
Een tweede punt is, en dat ben ik wel met je eens, de commissies hebben 
natuurlijk een ontzettend grote invloed.

Is het niet veelal zo dat het werk dat eigenlijk in de raad moet gebeuren 
in die commissies gebeurt ?

Nee, beslist niet. Ieder raadslid krijgt de stukken, ieder raadslid kan 
over de stukken beschikken die ook bij het College liggen. Het is natuur-
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Lijk afhankelijk van de aandacht die ieder lid aan bepaalde onderwerpen 
besteedt in hoeverre dit doorgaat of niet. Het is in het verleden zo 
geweest dat er veel waarde wordt gehecht aan het oordeel van een commis
sie. Gewoon omdat men er van uitging dat een commissie er veel beter in 
zat, veel meer met deze problemen te maken had gehad, en er zich meer 
over gebogen had.

iii een andere vraag. ZoSven heb je het gehad over het niet kunnen afsohniven van 
bijvoorbeeld de taak van het bijvanen van de vergaderingen van het CvB 
naan een vioe-voorzitter. welke manier speel je iets van de kennis die 
je daan opdoet terug naar de raadsleden, of doe je dat helemaal niet?

Ja, ik had er inderdaad bij dat punt wel iets dieper op in mogen gaan. 
Het is zo dat ik vind dat je niet teveel moet toeschuiven naar een voor
zitter van een U-raad,

Hoe meer je naar die voorzitter gaat schuiven, hoe meer je het ge
vaar loopt dat je een driedeling krijgt (universiteitsraad-presidium of 
commissies-voorzitter met evt. een vice-voorzitter). Ik heb altijd gezegd 
dat de voorzitter lid is van het presidium. Het presidium is, zoals je 
misschien weet, het dagelijks bestuur(tje) van de U-raad.

Bestaat het gevaar niet dat je in het presidium meer dingen regelt die 
eigenlijk in de raad thuishoren?

Wanneer het presidium een beslissing neemt, dan wordt dit aan de raad 
medegedeeld, en de raad kan altijd nog zeggen: We zijn het er wel of we 
zijn het er niet mee eens. Het presidium moet naast agendacommissie 
tevens vooral gezien worden 
als commissie die dient ter ondersteuning van de voorzitter in deze. Het is 
een commissie die in spoedeisende gevallen een beslissing neemt namens 
de raad. De raad heeft uiteraard altijd het recht om daarop terug te komen.

Heeft de raad een mandaat gegevën aan het presidium?

Bij het instellingbesluit is inderdaad meegegeven aan het presidium in 
spoedeisende gevallen namens de raad beslissingen te nemen.

Dus het is mogelijk dat indien de raad het in principe niet eens zou zijn 
met een beslissing van het presisium deze teruggedraaid zou kunnen worden?

Ja, de raad moet de mogelijkheid hebben om het terug te nemen. Want de 
beslissing is in beginsel bedoeld om de meer eenvoudige en spoed
eisende zaken, waarvoor eigenlijk niet gewacht hoeft te worden tot de 
raad bij elkaar is, te behandelen.

Vind jij voorlichting, intern en extern, belangrijk?

Ik had gedacht dat je zou vragen naar wat je nu hier voor problemen vindt 
binnenshuis. En ik vind een van de grotere problemen het kommunikatieprobleem.

Er is door andere mensen herhaaldelijk op gewezen. Ik vind inderdaad 
dat het hier wel schort aan berichtgeving. Soms is het te veel, dan zie 
je door de pakken papier de tekst niet meer. In het andere geval is het

te summier en weet eigenlijk niemand waar hij precies aan toe is.



Ben je tevreden met de wijze waarop de berichtgeving via bijvoorbeeld, de 
bulletins of het blauwe gedeelte in Maffius^ plaatsvindt?

Ja, als ze de status houden die inderdaad bedoeld is. Hierbij duid ik 
met name op de interne bulletins. Dan zeg ik ja.’ Alleen denk ik dat er 
toch wel behoefte is aan, om een voorbeeld te noemen, het doorgeven van 
besluiten die door de U-raad zijn genomen. Dat kun je natuurlijk niet 
verzorgen door het bulletin van de Afdeling Voorlichting.

Je zou dus vóór een wat uitgebreider mededelingenblad zijn dan het 
blauwe gedeelte in Maffius?

Nou, ik denk dat veel zaken rechtstreeks naar de betrokkenen moeten wor
den gestuurd. Over het algemeen vind ik dat dit systeem erg goed werkt. 
Er is in het verre verleden, voor zover je daarvan kunt spreken, in de 
U-raad gesproken over de wenselijkheid van een apart mededelingenblad. 
Ik moet zeggen dat, naar mijn idee, op dit moment die kombinatie met 
Maffius erg goed loopt en dat, en dat wil ik toch wel accentueren, met 
name het gedeelte van de afdeling Voorlichting erg werkbaar is.

i
Ik wil je ook nog vragen hoe jij denkt over het alom gesignaleerde petten 
probleem aan deze universiteit? .

Welke pet moet ik opzetten?

Voorzitter van de U-raad.

Het is zo dat er in het verleden, als je de hele historie van onze univer 
siteit bekijkt, door telkens een kleine groep mensen gewerkt is. En, op 
zich begrijpelijk. Ik denk dat we ergens een moment gemist hebben waarop 
het doorschuiven naar, wat van de Biggelaar wel eens heeft genoemd, het 
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"tweede elftal", niet tijdig is gebeurd. Ik geloof dat we daar eens aan 
moeten gaan denken. Hoe we bewust ernaar kunnen gaan werken om dit tweede 
elftal in te gaan zetten voor belangrijke zaken. Ik denk dat als je 
eenmaal het kader hebt waaruit je kan putten, er lopen hier genoeg ge 
kwalificeerde mensen rond, je van het pettenprobleem af bent.

Waarom denk ge dat dat doorsohuiDen hetz-ij vertraagd is, hetzij gewoon niet 
gebeurd is?

Ik denk dat dat, net als daarstraks met de werkwijze van commissie voorberei
ding en CvB, komt, omdat men gewend is om in een bepaald stramien te wer
ken.En men niet beseft dat er in de tussentijd veel medewerkers bij zijn 
gekomen. Het is gewoon de macht der gewoonte, denk ik, die hier overheerst. 
Waardoor de voorzitter van een kapasiteitsgroep vanzelf in een commissie 
gaat zitten, want er zitten ook voorzitters van andere groepen in. Hetzelfde 
is andersom: de gebruikerscommissies zelf kennen een aantal mensen, die daar 
eenmaal zaten, en die worden dan steeds weer gevraagd. Er is eigenlijk 
geen goed mechanisme dat dit aanbod verbreedt.

Als tk je zo hoor, dan heb Je vrd-ó -o&el tigd nodig voor het uitoefenen van 
de gob van voorzitter van de U—raad. Hoe zit dat met ge vak, heb ge 
daar nog tigd genoeg voor? Als ge geen voorzitter meer bent, heb ge dan 
een achterstand opgebouwd?

Inmiddels is het blauwe gedeelte vervangen door het gedeelte Officiële 
Informatie

Wanneer ik in het koffiedik kijk .......... Op dit moment is éên van de
zaken waar ik van te voren ook anders tegenaan heb gekeken, in aansluiting 
op de vraag die je eerder stelde (hoe keek je vroeger tegen dat voorzit
terschap aan, hoe nu?), is dat het je wel ont
zettend veel tijd kost. Het is vooral vaak je aanwezigheid en het op de 
hoogte moeten blijven van alles wat er gebeurt dat hier de oorzaak van is. 
Ik had een planning gemaakt. Die bestond uit 2^ dag voor de universi- 
teitsraad en 2^ dag voor capaciteitsgroepen. Dat laatste t.b.v. een onderzoek 
nu lopend is: Regionaal kostenonderzoek.

Een belangrijk onderzoek, denk ik.

Ja. En ik moet eerlijkheidshalve toegeven dat het de eerste maand van dit 
jaar toch wel een beetje naar de tweede plaats is gedrukt.

Is er iemand die werk van ge ovemeemi in de cgpaciteitsgroep?

Momenteel is het zo dat Frits Harmse daar alle energie in steekt. Maar 
het is een moeilijkheid. Ik denk dat het bij mij iets gemakkelijker ligt 
dan bij vele anderen. Als bedrijfseconoom/bedrijfseconometrist heb je 
natuurlijk toch al wat affiniteit en gedeelten van je vakgebied liggen 
op het terrein van het werk waar ik nu mee bezig ben. Wat dat betreft 
zit er wel enige kontinuïteit in. Alleen, wat nu gebeurt is de bestuurlijke 
kant, terwijl je je kunt afvragen hoe je dit kunt gebruiken voor een meer 
theoretisch-economische kant. En dat laatste geval, dat gebruik ervan is mini
maal, is zeer beperkt. In dat opzicht zou je ervan kunnen spreken dat 
je in elk geval twee jaar buiten spel bent. Ik hoop het te kunnen op
lossen door in ieder geval half-time in dat kostenonderzoek het een en 
ander te doen, maar dat zal niet makkelijk zijn.

Bedankt. En succes gewenst!



de fabel van de mus die een merel wilde worden

Er was eens een mus die vond van zichzelf dat hij nu niet zo bijster in 
het oog viel, aij was geboren in een gewoon, ordinair mussennest, het 
nest hangt er nu nog slapjes bij, tussen een heleboel andere mussen in. 
Zijn ei wilde eerst niet barsten, maar onze mus had aan een kier al genoeg 
om naar buiten te komen. Door dat geploeter met dat ei was het snaveltje 
van de mus wel heel erg groot geworden en onze mus bleek dus goed gebekt 
te zijn.
Maar ja, hij was maar een mus en dat is ook al een vogel waar een hele 
planeet mee bevolkt kan worden en om er dan tussen uit te springen was 
heus niet zo'n makkie. Wat deed dus onze mus?
Onze mus ging in de vogeltjespolitiek en werd daar fel aanhanger van de 
VVD de Verenigde Vogel Dieren, de naam zegt het al, het was een vereniging 
uitsluitend voor vogels, erg democratisch was die partij dan ook niet.' 
Dankzij zijn gebekte bekkie viel onze mus direkt op, zozeer niet door zijn 
daden maar wel door zijn woorden die sommige mussen en ooievaars en de 
pauw grijze veren bezorgden.
Er ging geen vergadering voorbij of onze mus liet wel van zich horen 
door luid geflater en gepiep dat zo afgrijselijk was om aan te horen, dat 
de andere vogels hem maar gelijk gaven om van dat vreselijke gepiep af te 
zijn.
De VVD floreerde goed en legde goede windeieren mede dankzij onze mus, die 
heel wat stemmen afdwong. Nu was er ondertussen elders in het bos een 
merel bezig met het oprichten van een nieuwe school waar je opgeleid kon 
worden tot een speciaal soort beest, c.q. dier. Het dier dat van deze op
leiding af zou komen zou een geïntegreerd vermogen tot probleemoplossen be
zitten zodat hij zich eens kon gaan buigen over het feit, dat er al zoveel 
mussen waren en vogels en dieren.
De opleiding was experimenteel, men wist nog niet wat voor rare vogels er wel 
niet van deze school af zouden komen, maar de merel kwam er flink mee in 
de publiciteit. De merel probeerde dieren ertoe over te halen om op deze 
school te gaan studeren door ze te vertellen, dat het hier allemaal wel 
erg soepeltjes zou gaan, ze konden bij wijze van spreken het onderwijspro
gramma doorvliegen. De dieren, die hierop reageerden, hadden niet in de 
gaten dat ze eigenlijk aan een opleiding waren begonnen, die niet erkend 
was door Koning Leeuw, maar dat was ze dan ook helemaal niet verteld. 
Afijn, genoeg dieren waren er wel die aan zo'n opleiding wilden beginnen 
en de merel startte dan ook, zij het wel illegaal. De mus zag dit allemaal 
aan vanuit het topje van een beukeboom, die een paar bomen van het school- 
nest groeide.
Hij voelde zich wel in de schaduw staan van de merel die helemaal zelf een 
school had gesticht en deze ook nog zomaar durfde te beginnen. De mus 
voelde wroeging en werd heel erg jaloers, zelfs zo jaloers, dat hij eigenlijk 
ook wel een merel wilde zijn.
Nu wilde het toeval dat de merel zijn school natuurlijk niet alleen aan kon, 
hier had hij natuurlijk leerkrachten en meer van dat soort reptielen voor 
nodig.
De merel plaatste dan ook een advertentie waarin mededieren werden gevraagd 
voor het geven van onderwijs en reptielen voor het grovere werk. De leer
krachten moesten natuurlijk wel van een degelijke kwaliteit dier zijn en 
de merel dacht in eerste instantie aan soortgenoten.
De mus, die dat las was natuurlijk onze mus en dacht bij zichzelf dat het nu 
toch wel heel erg jammer was dat hij als mus geboren was en niet als merel. 
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immers, als merel kon hij zichzelf nog meer op de voorgrond plaatsen. 
Maar onze mus was niet achterlijk.
Nee, verre van dat. Onze mus klopte aan bij zijn partij voor een finan
ciële bijdrage, in wat hij noemde het "merelprojekt". De bedoeling was 
dat hij als merel een plaats zou gaan veroveren in de nieuwe school van de 
merel. Hij kon op deze manier de dieren die toch al erg individueel rond
liepen op deze school er bewust van maken dat zijn attitude de hunne was 
en zeker moest worden.
De partij voelde hier wel voor, men zag immers potentiële leden voor zich, 
en keerde onze mus een fors bedrag uit. Voorwaarde was echter wél dat onze 
mus af zag van zijn verdere politieke aspiraties,.
De mus ging met het geld naar een plastische pauw en vroeg aan de pauw 
hem de veren uit te trekken en deze te vervangen door merelveren.
Dit deed veel pijn, maar daar gaf onze, ondertussen tot merel geworden, 
mus niet veel om. Aldus klopte hij aan bij de school en werd geheel volgens 
zijn eigen verwachting en geproportioneerd "merel"-bekkie aangenomen als 
vriend van de leerlingdieren. Onze merelmus deed daar heel goed werk maar 
viel ook hier op door zijn snavel.
Sommige mensen maakte hij het heel moeilijk en dat wekte soms ergernis op. 
Hij moest zich heel vaak uit benarde situaties fladderen.
Het hoeft geen verder betoog, dat dit gefladder er natuurlijk toe leidde 
dat hij wel eens een veertje moest laten vallen. Sommige slimme leerling
dieren bracht dat op een slim idee. Zij gingen het reilen en zeilen van 
de merelmus na en vonden dat de veren die de merelmus overdag had laten 
vallen er ’s avonds weer aan liet plakken. Dat klopte natuurlijk niet en 
het duurde dan ook niet lang of men had de merelmus doorzien.
Nu gaf dat niets, hij deed immers ook best heel goed werk, maar hij werd 
wel verplicht om eens langs de krokodil te gaan om een klein stukje van zijn 
snavel te laten bijten en dat dat tot op heden nog te merken is, hoef ik 
natuurlijk hier niet uiteen te zetten.

Moraal; Elk vogeltje zingt zoals het gebekt is en veren maken de vogel.

Jan Duijzers

maffius evenementenliist
Filmhuis Maastricht, Capucijnengang 3 tel. 11*925

2 april lU.00-23.00 u Chaplin-filmmarathon
!+,5,6 april
11,12,13 april 
1? t/m 21 april

25,26,27 april

La Ciutat Cremada v. Antonio Rihas (Spanje) 
La.idschap na de slag v. Andrzej Wajda (Polen) 

Homofilmweek
Themaweek over homofilie met films, discussies 
i.s.m.. COC, NVIH Limburg,e.a. Films van Fass
binder, Warhol,V-. Praunheim, Genet e.a.
Surrealistische films van Bunuel en Dulac met 
Un chien Andalou, L'age d'or en La coquille et 
Ie clergyman.

Het bruine theater.

Op '15 april in het staargebouw weer een gevarieerd programma, aanvang 
1L.00 uur.
Voor inlichtingen: Arno Lipsch tel. 0^*3-625809

Vrouwenhuis Maastricht, Hoogbrugstraat i*2

3 april 20.30 u open huisvergadering
6 april 20.30 u thema avond: medicijngebruik
13 april 20.00 u open avond
20 april 20.30 u thema avond: "Blijf van ra’n lijf"
27 april 20,00 u( zaal toneelgroep Proloog: "Vrouwen als ’t aan ons ligt"

Berchmans, Bredestraat)
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MEDEDELING OVER HET EVALUATIEBLOK.

Dit jaar is het onderdeel progranmiaevaluatie (di 2 en 
WO 3 mei) in een enigszins ander jasje gestoken.
In plaats van het invullen van eindeloze lijsten met vragen 
staat nu een groepsdiscussie over stellingen die betrekking 
hebben op omstreden punten in ons onderwijssysteem, centraal. 
Hierbij kan gedacht worden aan onderwerpen als: moet de tu
tor een inhoudsdeskundige zijn; is het werken in groepen 
een must; hoe moet de studentenbegeleiding er uit gaan zien, 
etc.

Aan verschillende projectgroepen is gevraagd stellingen over 
deze punten te formuleren.

Om te vermijden dat door deze aanpak belangrijke items niet 
aan bod komen, wil de planningsgroep iedereen die een ei 
kwijt wil over het onderwijs, uitnodigen dit verlate paasei 
alsnog in de vorm van een stelling te gieten en vóór 15 april 
te sturen naar Pie Bartholomeus, Hoofdgebouw.





zorg dat jedebus . 
mïaI





Rijksuniversiteit Limburg

Maastricht
Tongersestraat 53
Postbus 616
Telefoon 043/888888
Telex 56726
Postrekening 2103100

AAN
Alle kandidaten voor de

Faculteitsraad en de

Universiteitsraad

Uw ref. Onze ref. Maastricht, 19 april 1978

Waarde kandidaat.

Net als in de voorgaande jaren, wil Maffius i.v.m. de verkiezingen voor 

Universiteitsraad en Faculteitsraad, in haar eerstvolgende nummer dat begin 

mei uitkomt, aan de betreffende kandidaten ruimte bieden voor hun persoon

lijke en programmatische presentatie aan hun kiezers.

U wordt door ons stuk voor stuk in de gelegenheid gesteld om in totaal 

maximaal 1| pagina te vullen met voor de kiezer interessante informatie, 

t.w. i pagina voor een pasfoto en wat persoonlijke gegevens (incl. uw 

persoonlijke motivatie om te willen besturen) en maximaal 1 pagina voor 

de presentatie van uw programma.

Indien er sprake is van lijstbinding, wordt voor het programma van de 

lijst 1 pagina ter beschikking gesteld en voor elke kandidaat op die 

lijst i pagina voor zijn presentatie.

De artikeltjes worden per geleding en in de volgorde zoals die door het 

stemburo wordt uitgegeven, afgedrukt.

Het materiaal moet uiterlijk vrijdag 28 april om 12,00 uur zijn ingeleverd 

aan de balie van het hoofdgebouw o,v,v, redactie Maffius.

Er moet getypt worden op regelafstand 1 volgens bij gevoegd typschema en op 

bij gevoegd papier. De mee ingeleverde pasfoto moet duidelijk zijn. 

Indien wij van u geen materiaal ontvangen, wordt uw naam en geleding afgedrukt 

op de daartoe geëigende plaats.

Met vriendelijke groet.

namens de redactie van Maffius,

Inge^juphin, secretaresse



A. Kieseenheid W.P.:

- niet lijstgebonden kandidaten: dr. M.A. Allessie

Geert Blijham

drs. A.E.J.M. van den Bogaard

Harm Bruins Slot

Maria J. Drop

H.C. Hemker

Herman Muller

Ton Schmidt

Michel A.G.M. Schols

Bart Sikkens

Fred Stevens

B. Kieseenheid niet W.P. : Jos Kop

Jacques Lambregts

Wineke Vlek

C. Kieseenheid studenten;

- lijst M.S.O. : Jos Schols

Berry van der Steen

Koen van Vugt

Luc de Witte

Jacqueline Roebroeck



PR3GRAMMA van de kandidaten uit de klinische kapaciteitsgroepen
1. Onderwijs

- handhaven van het experimentele karakter van het Maastrichtse
kurrikulum en met name van de begrippen probleem-oriëntatie, zelf- '
werkzaamheid en attitude-ontwikkeling als basis daarvan. |

- stimuleren dat voor cnderwijskundige problemen nieuwe in plaats van i
konventionele oplossingen worden gezocht; dit wil niet zeggen (m.n. »
uit een oogpunt van efficiëntie) dat konventionele onderwijsvormen
è priori moeten worden verworpen.

- zorgdragen voor een evaluatie-systeem dat student, onderwijsmakers 
en overheden inzicht geeft in de kwaliteit van het eindprodukt van 
de opleiding.

- uitbouw van de aktiviteiten in het kader van het skills-lab; betrek
ken van meer praktisch werkzame medici (m.n.klinici) op part-time 
basis bij deze aktiviteiten.

- bijdragen aan de tot standkoming van een stage praktisch medisch 
onderwijs in de kliniek op niveau, waarbij de student niet (meer) 
als "status-machine" wordt gebruikt maar ervaring opdoet in het 
zelfstandig opnenen, evalueren en begeleiden van "eigen" patiënten.

2. Research
- handhaven van de principes van onze research-organisatie mits de 

beoordelingsprocedures onpartijdig en onafhankelijk van bAataAnde» 
belangen plaatsvinden.

- veiligstellen van researchruimte voor pas gestarte c.q. nog op te 
richten kapaciteitsgroepen en de medewerkers daarvan; dit geldt in 
het bizonder voor de nog op te richten klinische kapaciteitsgroepen

- stimuleren van wetenschappelijke samenwerkingsverbanden tussen 
biomedische en klinische kapaciteitsgroepen.

3. Gezondheidszorg
- streven naar de instelling, in de kanende zittingsperiode, van een 

kapaciteitsgroep van ieder erkend specialisme met als thuisbasis 
het Ziekenhuis St. Annadal.

- handhaven van het uitgangspunt, ook voor klinici, dat voor hun aan
stelling naast het niveau waarop zij gezondheidszorg bedrijven, de 
mate van belangstelling voor en instemming met het MAAptrIchtge 
onderwijssysteem van groot belang is.



- verbetering van de intercollegiale samenwerking binnen het Ziekenhuis 
St. Annadal.

- aktief neewerken aan het realiseren, van de ruimtelijke uitbreiding van 
St. Annadal teneinde de klinische kapaciteitsgroepen althans minimale 
werkomstandigheden te garanderen.

- aktief neewerken aan het tot ontwikkeling brengen van:
— niertransplantatiecentrum
— oncologisch centrum
— bloedbank met geavanceerde mogelijkheden
— cardiochirurgie

- verbinden van die arts-assistenten die bij het onderwijs betrokken zijn 
aan de fakulteit, opdat zij ook in de beleidssfeer invloed op het 
onderwijs kunnen uitoefenen.

- aktieve participatie van de fakulteit aan het tot ontwikkeling brengen 
van e^n basisfilosofie voor het Ziekenhuis Maastricht, waarbij o.a. 
gedacht moet worden aan:
— integratie extramurale - intramurale gezondheidszorg.
— ontwikkelen’ van interdisciplinaire veiijanden en eenheden.

- bevorderen dat voor de overheid en de ziekenfondsen het Ziekenhuis
' St. Annadal de status van akademisch ziekenhuis krijgt, in afwachting 

daarvan aandri,ngen op overgangsregelingen met betrekking tot de. 
financiering en de tarieven, bevorderen dat bij eventuele problemen 
net deze overgang sanenhangende de fakulteit interim-financieringen 
overweegt.



MAURITS ALLESSIE, geboren 14-8-1945, getogen te Am

sterdam, doctoraal examen Geneeskunde 1968, arts

examen 1974. Van 1969 tot 1975 als wetenschappelijk 

medewerker gewerkt aan het Fysiologisch Laboratorium 

van de Universiteit van Amsterdam. Vanaf 1975 mede

werker in de capaciteitsgroep Fysiologie. Mijn 

onderzoeksterrein ligt op het gebied van de experi

mentele cardiologie, in het bijzonder de electro- 

fysiologische achtergronden van ritmestoornissen 

van het hart.

Mijn persoonlijke motivatie om me beschikbaar te stellen als kandidaat voor 

de Faculteitsraad ligt besloten in de volgende stelling:

’’Voov vevklesbave bestuurViske functies in het wetenschappeligk onder

wijs is het verstandig de kandidaten te zoeken onder diegenen die deze 

functie niet ambiëren" (C.A. Visser, Twente).

GEERT BLIJHAM
- opgegroeid in Drente, met alle gevolgen vandien.
- gestudeerd 1964-1971 in Groningen. '
- promotie-onderzoek met behulp van konijnen en 

lymfocyten 1971-1975 in Groningen; tevens U-raadslid.
- sinds 1975 in Maastricht, eerst een paar maanden BOO, 

daarna als arts-assistent interne geneeskunde
in Annadal

- 1976-1978 lid van de Faculteitsraad.



Ton van den Bogaard geboren in 1944 in Tilburg

Na gymnasium-p studeerde ik diergeneeskunde in Utrecht en was daarna 

2 jaar werkzaam als practicus.
Van 1970 tot 1975 was ik W.H.O. en F.A.O. consulent voor infectieziekten- 
bestrijding in Zuid-Amerika, het Midden Oosten en Afrika. Na een 
sabbatical jaar aan de London School of Hygiene and Tropical Medicine 
behaalde ik het diploma in Medical Bacteriology (MSc). Sinds mei 1976 
ben ik medewerker van de capaciteitsgroep Medische Microbiologie.
Ik houd me bezig met infecties, veroorzaakt door anaerobe bacteriën 
en zou graag de invloed van (onder)voeding op de weerstand tegen 
infectieziekten bestuderen.

Door de komst van een 2e faculteit zal de Faculteitsraad nog belangrijken 
worden voor de facultaire gemeenschap.

Onderwijs, gezondheidszorg en onderzoek kunnen aan een medische faculteit 
niet los van elkaar gezien worden. De samenwerking en contacten op alle 
niveaus tussen Biomedisch Centrum, Kliniek en Vijverdal dienen dan ook 
bevorderd en geïntensiveerd te worden.

De vernieuwing op onderwijsgebied dient bewaakt te worden en verbeterd.
Een objectief, en voor iedereen duidelijk evaluatie-systeem, is voor 
iedere betrokkene van het grootste belang.
Het is niet nodig om Roomser dan de Paus "McMaster" te zijn en ik ben 
daarom voor een meer inhoudsdeskundige (tutor)begeleiding van de student. 
Hierdoor kan men deze veel tijd besparen die beter besteed kan worden 
aan het werkelijk probleem oplossend en creatief werken aan echte problemen 
op academisch niveau.



Een verbetering en intensivering van de contacten met de gezondheidszorg 
in de regio zijn van vitaal belang voor het onderwijs, maar ook voor de 
research. Door voldoende opening en voorlichting en het betrekken van de 
regio in het facultaire gebeuren, moet de regio doordrongen worden van de 
noodzaak van deze wederzijdse kruisbestuiving en van het feit dat zij 
ook de vruchten ervan zal plukken. Ook al zullen daarvoor oude gevestigde 
structuren soms vervangen moeten worden door nieuwe.

Vergaderfrequenties kunnen verminderd en de besluitvorming op democratische 
wijze versneld worden indien ieder commissie-1id steeds op de afgesproken 
tijd ter vergadering aanwezig is en vooral ook zijn huiswerk gemaakt heeft.

HARM BRUINS SLOT
Sinds jaar werkzaam in St. Annadal op de afdeling 
Heelkunde na opleiding tot chirurg in Rotterdam, nede 
verantwoordelijk voor de dagelijkse gang van zaken van een 
drukke chirurgische afdeling.
Hiernaast grote belangstelling voor de vaatchirurgie en de 
daarmede samenhangende haemodynamica en patho-fysiologie. 
De interesse om zitting te nemen in de Faculteitsraad komt 
voort uit de wens een actieve rol te spelen bij de integra
tie van Annadal binnen de medische faculteit.



Maria J. Drop, geboren te Den Haag op 26 juni 1935.

In 1964 te Leiden af
gestudeerd in de Westerse Sociologie. Na 4 jaar onderwijssociologisch 
onderzoek op het sociologisch instituut van de RUL via de daarop volgende 
werkkring bij het Nederlands instituut voor Preventieve Geneeskunde terecht 
gekomen bij de medische sociologie. Sinds 1 januari 1975 in de gelijknamige 
capaciteitsgroep werkzaam aan de medische faculteit te Maastricht.

De belangrijkste reden voor mijn kandidaatsstelling is, dat naar mijn me
ning de kwesties waarmee de faculteit heeft en krijgt te maken dermate 
gevarieerd en vaak ook gecompliceerd zijn, dat het een geheel uit nieuwe
lingen bestaande raad waarschijnlijk niet mee zal vallen daarop op korte 
termijn voldoende greep te krijgen. Het leek me daarom wenselijk de kie
zers de mogelijkheid te bieden een of meer "oude rotten" in de raad te 
kiezen.
Een andere reden om opnieuw kandidaat voor de faculteitsraad te willen 
zijn betreft het feit, dat in de achterliggende periode van opbouw en 
ontwikkeling met vallen en opstaan een aantal zaken in gang gezet zijn, 
die in de komende periode hun beslag zullen krijgen en hun resultaat 
moeten gaan opleveren: vijfde en zesde studiejaar, evaluatie van ons 
onderwijssysteem, consolidering van de onderzoeksorganisatie, instelling 
'/Algemene Faculteit, om maar eens een paar zaken te noemen. Er moet dus 
nog het een en ander worden afgemaakt.
Ik stel mij voor om, evenals tijdens de vorige zittingsperiode, mij op 
kritische en naar ik hoop zo nu en dan ook constructieve wijze met de 
realisering van de omschreven doelstellingen van de faculteit bezig te 
houden.
Daarbij hecht ik er aan, dat de beslissingen in alle openheid, op zake
lijke gronden en met afweging van de belangen van alle betrokkenen 
worden opgenomen.



Dr.tl.c.Herriker (43 jaar). Arts (1959) en specialist 

in de klinische chemie (19 72). Hoogleraar biochemie. 

Lid kemstaf sinds 19 73.

Iedereen is het erover eens.’deze fakulteit is een modelboerderij waar we voor 

een serie oude problemen van de medische studie nieuwe oplossingen zoeken. Of 

nat slaagt hangt van twee dingen af. De eigen kwaliteiten van die nieuwe oplos

singen en de deskundigheid waarmee ze worden nagestreefd. De meest voortref

felijke ideeën zullen schuim en as blijken te zijn als ze niet deskundig worden 

uitgevoerd, en voor de ideeën zoals die hier leven zou dat jammer zijn. Ou. 

vernieuwingen geloofwaardig te maken moet je in de eerste plaats zorgen dat 

ze tot akseptabele resultaten leiden. Het punt waarop die resultaten zichtbaar 

zullen worden ook voor de buitenwereld die ons beoordeelt, komt onafwendbaar 

naderbij. Daarom moet ernaar gestreefd worden dat de fakulteit met de grootst 

mogelijke efficiëntie en deskundigheid te werk gaat en daaraan meen ik in de 

fakylteitsraad bij te kunnen dragen.

Vanaf het eerste uur bij deze fakulteit betrokken heb ik getracht die zaken 

waarvoor ik medeverantwoordelijk ben gesteld, zoals de bouw en inrichting van 

het provisoriura, de opbouw van de kapaci te its groep biochemie, het keuzeonderwi js 

en het werk van de researchcommissie, doelmatig en met een minimum aan romp

slomp te laten verlopen. Een van de puntén die op het ogenblik veel aandacht 

zou behoeven is een goede regeling voor de beschikbaarheid van de inhouds- 

deskundigheid in het onderwijs. Een gesprek tussen een of meer studenten die 

ongeveer weten wat er over een bepaald probleem in de handboeken staat, en een 

of meer deskundigen die die kennis in persnektief kunnen zetten is voor ieder

een boeiend, kan op tientallen verschillende manieren georganiseerd worden en 

komt nog steeds te weinig voor. Een ander nunt is een brede aansluiting tussen 

de praktiserende dokters en de basisvakken. Het moet mogelijk zijn dat de 

klinici en huisartsen meer dan tot nu toe profiteren van de faciliteiten van 

b.v. het biomedisch centrum. Deze en dergelijke dingen laten zich niet ad hoe 

in klein bestek regelen. Zij hebben k ons tan te aandacht van de f akul te i ts raad 

nodig.Daarom moeten ze ook in dat kader bewerkstelligd worden.



Het besluit tot een candidatuur voor de F.R. berust op belangstelling voor 
verschillende kanten van het facultaire "bedrijf".

Personalia: Herman (K.) Muller, geb. '24, Naarden. 
Eindexamen Gymnasium B in '42, waarna boerenbedrijf, 
muziekstudie, fabriek, onderduiken, hongerwinter (waarin 
wij musiceerden en elkaar kookboeken of Shakespeare 
voorlazen), in '45 in Leiden studeren.
Na militaire dienst van '53 tot '75 huisarts in Kampen. 
Promotie in '72.
Met plezier bestuurlijke functies gehad in KNMG, PHV, 
Ziekenfonds (12 jaar voorzitter), Bejaardenwerk, e.d.
April '75 naar de RL.

- de basisfilosofie vraagt speciale aandacht voOr ontwikkelingen in de eerste 
lijns gezondheidszorg. En de "eerste lijn" als uitgangspunt voor facultaire 
activiteiten trekt mij zeer aan. Mijn voorgeschiedenis stimuleerde mijn 
meningsvorming hierover en deze ervaring wil ik graag inbrengen.

- ontwikkeling van het basiscurriculum noodzaakt op korte termijn tot ruime 
contacten met hulpverleners in de "eerste lijn". MRC en faculteit zullen 
elkaar via de Werkgroep Eerste Lijn daarin moeten vinden.

- "de eerste lijn" omvat méér dan alleen huisartsgeneeskunde: ontwikkeling 
van de relaties tussen medische en algemene faculteit verdient de grootst 
mogelijke aandacht.

- bij het aantrekken van klinische medewerkers gaat mijn belangstelling zowel 
uit naar hun klinisch-wetenschappelijke mogelijkheden, als evenzeer naar hun 
belangstelling voor samenwerking met de eerste lijn.

- het is van groot belang, dat de beroepsopleiding tot huisarts (één jaar, na 
Tiet basisartsexamen) zonder meer aansluit op het basiscurriculum.

- "behoorlijk bestuur" boeit mij steeds, opgevat als een democratische verdeling 
van en controle op "macht". Dat behoort tenminste te rusten op:
omschreven verantwoordelijkheden, dito bevoegdheden, uitgekiende procedures 
voor de besluitvorming en openbaarheid van informatie. Daaraan wil ik graag 
bijdragen.

Dan zijn er nog een aantal belangwekkende onderwerpen, die ik door de (térecht) 
door de redactie opgelegde beperking slechts met trefwoorden kan aangeven:
- studentenvoorzieningen
- studium generale
- structuur van de gezondheidszorg
- public relations
- extra honorering
- ontwikkelingsplan
- eisen aan de basisarts te stellen
- curriculum-evaluatie

Dit is voorlopig genoeg om met niet geringe belangstelling naar een functie 
in de F.R. uit te kijken.
0, ja: ik hoop dat er ook gelachen kan worden.



TON SCHMIDT
31 jaar oud, gehuwd, 2 kinderen.
Lid van de capaciteitsgroep Medische Psychologie.

In de afgelopen twee jaar was ik al lid van de F-raad. In deze periode zijn 
een aantal belangrijke zaken door de raad behandeld:
- het ontwikkelingsplan van de medische fakulteit
- de voorbereiding en opstart van een aantal m.n. klinische capaciteitsgroepen
- het konkretiseren van de matrix-organisatie binnen onze fakulteit in de vorm 

van goedgekeurde onderzoek-, onderwijs- én gezondheidszorgprojekten
- het examenreglement
- de studiebegeleiding
- de relatie met de algemene fakulteit
- het 5e en 6e studiejaar.

De lijst is verre van volledig, bovendien zijn een aantal bovengenoemde zaken 
nog steeds in behandeling.
Mijn opstelling in de raad was naar het bestuur toe steeds kritisch en zal dat 
ook gedurende de komende zittingsperiode blijven.
Ik hecht erg aan een open diskussie op basis van volledige informatie; ik haat 
"ritselen" en heb ervaren dat het werken in subgroepjes van de raad, waarbij 
een zekere vorm van specialisatie naar voren komt, vruchtbaar is.
In die zin behoorden vraagstukken op het terrein van onderwijs en gezondheids
zorg tot mijn "specialisatie".
Het ligt in mijn bedoeling deze lijn inde toekomst door te trekken.

Enkele knelpunten welke in de komende 2 jaar m.i. zullen moeten worden aan
gepakt en opgelost (de volgorde is willekeurig):
- de rol van de vaste beleidsadvieskommissies. De kommunikatie tussen raad en 

advieskommissies is veel te zwak. Met de adviezen wordt voor zover aanwezig 
te weinig gedaan. Struktuurrapporten zullen ook door de beleidsadvieskommis
sies moeten worden be-adviseerd.

- de verdere ingroei van St. Annadal in de fakulteit. Deze zal m.i. moeten 
geschieden op geleide van onderwijs- en onderzoekbehoeften van de fakulteit. 
Deze behoeften lopen lang niet steeds parallel met geavanceerde vormen van 
klinische topzorg, waardoor m.i. terughoudendheid steeds is geboden.

- de verdere voorbereiding en vaststelling van m.n. het 5e en 6e jaar.
Nu reeds zullen ook vanuit de F-raad impulsen moeten komen over de vormgeving 
van de afsluitende periode.

- een aantal reeds hierboven genoemde punten, waarbij m.n. de relatie studie- 
begeleiding-examenreglement wel een omstreden diskussiepunt zal worden.

Persoonlijk vind ik het F-raadswerk eigenlijk een "must" voor ieder die dage
lijks te maken krijgt met procedures, filosofieën, prioriteiten, verschillen 
van mening ..........................  dus eigenlijk voor iedereen.
Maar ja, er zijn maar 6 w.p. plaatsen.
Tenslotte: door mij opnieuw kandidaat te stellen wil ik uitdrukking geven aan 
het feit dat ik een stuk kontinuïteit in de samenstelling van de F-raad belang
rijk vindi



Michel A.G.M. Schols.

Geboren in Maastricht. Na zijn chemische studie 
in Duitsland, sinds mei 1976 als wetenschappelijk 
medewerker verbonden aan de capaciteitsgroep 
farmacologie van de Rijksuniversiteit Limburg.

Binnen de capaciteitsgroep intensief bezig met de research van 
catecholaminen, actief in onderwijs, en uitgebreide ervaring 
in de budgetering van instrumentaria van de capaciteitsgroep 
farmacologie.
Mede naar aanleiding van de laatstgenoemde taak geïnteresseerd 
in de voorbereiding en uitvoering van de facultaire begroting. 
Zal zijn volle medewerking verlenen aan het bevorderen van een 
bestuurlijk klimaat, waarbinnen een multifacettaire research 
kan bloeien.
Ziet dat, naast wetenschappelijke resultaten, een creatieve 
research van groot belang is, ook voor de kwaliteit van de 
medische opleiding.
Is overtuigd van de merites van het Maastrichtse onderwijssysteem; 
warm voorstander van intensievere inhoudsdeskundige begeleiding.

Bart Sikkens, Lange Akker 25 in Berg en Terblijt. Geboren 26 ok
tober 1940. Via HBS naar de medische faculteit van de rijksuni
versiteit te Groningen.
Arts-examen in 1967, in 1968 gevestigd als huisarts te Huizen (NH). 
Eerst als solist, later in een groepspraktijk. Vanaf september 
1975 verbonden aan de capaciteitsgroep gezondheidszorgonderzoek 
van deze faculteit.
Ik ben gehuwd en wij hebben drie kinderen.



Fred Stevens studeerde organisatiesociologie te Tilburg 
en is sinds 1 januari 1977 als wetenschappelijk medewerker 
in dienst van de Rijksuniversiteit Limburg. Hij voelt 
zich nauw betrokken bij de organisatie van de faculteit 
en meent daaraan ook een bijdrage te moeten leveren. 
Besturen is voor hem geen doel op zich, maar slechts 
een middel om op effectieve wijze een bijdrage te kunnen 
leveren aan de (organisatorische) ontwikkeling van de 
faculteit.
Hij was reeds eerder lid van de faculteitsraad van de 
subfaculteit der Sociaal-Culturele Wetenschappen te Tilburg. 
Momenteel is hij projectleider van het project "Menselijke 
Aspecten van de patiëntenzorg" van het De Wever-Ziekenhuis 
te Heerlen.

De faculteitsraad en het faculteitsbestuur zijn verantwoordelijk voor het beleid 
ten aanzien van onderwijs en onderzoek. Daarbij richt men zich op het vast
stellen van programma's en op het letten op de consequenties die dit heeft voor 
de verschillende capaciteitsgroepen.

Mijn grootste zorg gaat op dit moment uit naar de totstandkoming van de 
onderwijsprogramma's en naar de begeleiding van de uitvoering daarvan. 
De problemen die zijn ontstaan of dreigen te ontstaan rondom de invulling en 
organisatie van het vijfde en het zesde studiejaar en rondom de evaluatie van 
de eerste vier studiejaren zijn genoegzaam bekend. Mijns inziens kan het 
scheppen van goede organisatorische kaders een stap zijn op weg naar oplossingen 
van de problemen. Als tweede aandachtsveld geldt voor mij de uitbouw van de 
klinische sector van Annadal. De faculteitsraad moet hierbij een "motor"- 
functie vervullen.

Voor de komende jaren geldt als derde aandachtsveld de relatie met de Algemene 
Faculteit. Matrix-management biedt mogelijkheden voor een goede relatie 
tussen beide faculteiten. Er zal echter voor de eigen identiteit van de 
faculteiten gewaakt moeten worden zonder dat dit tot een uit elkaar groeien 
mag leiden.

Tenslotte gelden voor mij nog als programma-punten:
- bezorgheid voor eentoenemend aantal commissies zonder dat daarbij 

toetsing aan effectiviteitscriteria plaatsvindt;
- de faculteitsraad en het faculteitsbestuur mogen geen "incrowd" groepen 

worden.



Na twee jaren faculteitsraadslid te zijn geweest, teken ik graag 

bij voor nog een periode. Het is mij goed bevallen. Ernst en luim 

wisselden elkaar voldoende af, en zo hoort het ook.

Af en toe heb ik het gevoel dat wij er toch nog niet in slagen om 

een aantal uitgangspunten te verwezenlijken, zoals het inpassen 

van de faculteit in de bestaande regionale structuren. Het lijkt 

er op dat dit voor het eerst gaat lukken bij de op te richten 
capaciteitsgroep Revalidatie (spreekt de naam boekdelen.). 

Hoe het allemaal precies verder moet gaan weet ik ook niet.

Alleen dit: de volgorde in verantwoordelijkheden en hun priori

teiten ligt voor mij als volgt:
Ie- het onderwijs: ik vind dat nog te weinig medewerkers hier 

hun tijd aan (kunnen) besteden. Door een ver

betering van de planning en de organisatie, en 

het uitwerken van onderwijsprojecten, moet hier 

verandering in komen.

2e- de gezondheidszorg: het beleid van de faculteit moet ten op

zichte van vooral de externe relaties duidelijker 

en daarmee doorzichtiger worden. Dat vereist in 

de eerste plaats duidelijke beleidsuitspraken 
(en niet in de vorm van een pieuwe basisfilosofie) 

en in de tweede plaats een organisatie van de 

inspraak van de regionale gezondheidszorginstitu- 

ten en werkers. Bovendien uitbreiding van de 

voorlichting aan de bevolking.

3e- het onderzoek: de faculteit moet haar krachten bundelen om 
onderzoek op te stellen binnen het hoofdproject 

Structuur en Functioneren om daarmee één van 

haar doelstellingen gestalte te geven.



Jos Kop, geboren te Voorburg op 25 februari 1948. 
Sinds maart 1974 werkzaam aan de R.U.Limburg bij 
de Capaciteitsgroep Biochemie.

In een groeiende medische faculteit is het nog mogelijk om onderwijs, 

onderzoek en gezondheidszorg goed op elkaar in te laten snelen, waarbij 

het noodzakelijk is dat regelmatig bijgestuurd en beoordeeld wordt.

Een van de voorwaarden waarbij dit zal kunnen lukken is een goed werk

klimaat met demokratische beginselen en begrip voor elkaar door alle 

geledingen heen en waarbij eigenbelang niet de boventoon mag voeren. 

Ik wil mij hiervoor via de Faculteitsraad inzetten, waarbij ik hoop 

dat de n.w.p. geleding wat meer belangstelling zal tonen dan uit 

de kandidaatsstelling blijkt (slechts drie kandidaten).

Verder wil ik er nog op wijzen dat ondanks het feit dat er drie 

kandidaten voor de n.w.p. geleding zijn, dit nog niet wil zeggen 

cat alle drie personen ook gekozen zullen worden in de raad. Ook 

nu geldt het vereiste minimum van 35Z stemmenopkomst, daar anders een 

plaats vervalt. Maak dus gebruik van uw rechtl



JACQUES A.C. Lambregts, geboren 30 september 1939 
te Jutfaas.

Medewerker kapaciteitsgroep Fysiologie

Middelbaar'Technische Opleiding
Goede kennis van de moderne talen.

Militaire dienst : Koninklijke Lucht Macht als radar specialist.
Eerst werkzaam geweest bij de Rijks Luchtvaartdienst Schiphol, daarna in de 
medische sektor beland, t.w. bij de Kliniek voor hart~ en vaatchirurgie 
van het Academisch Ziekenhuis te Utrecht (metingen open hartchirurgie).
Via Janssen Pharmaceutica te Beerse, België sinds februari 1975 werkzaam bij 
de kapaciteitsgroep Fysiologie van de Medische Fakulteit van de Rijksuniversi 
teit Limburg.

Was het niet Edison die ooit gezegd heeft : "Een uitvinding of ontdekking is 
voor 10 procent te danken aan inspiratie en voor 90 percent aan transpiratie" 
Dit is naar mijn mening ook van toepassing op het werk aan de Medische 
Fakulteit.
De GOEDE wetenschappers zorgen voor de 10 procent en de tappers leveren de 
transpiratie, dus veruit de belangrijkste groeperingll
Om deze groepering doeltreffend te vertegenwoordigen en zodoende enige invloed 
te kunnen uitoefenen op de besluitvorming, stel ik mij graag beschikbaar.

Wineke Vlek.

Hoofdanaliste voor Immunologie bij de caoaciteitsqroep- 
Pathologie/Immunologie.
Herkiesbaar en zorgt zodoende voc.ï'^ ie zo L,''’oo'jnodige 
continuïteit binnen de TAP-geleding van de Faculteitsraad

«

Persoonlijke motivatie: nog steeds zoals in 1976:
- ik vind het belangrijk om in de faculteitsraad vertegen

woordigers te hebben, die in meer of mindere mate op de 
hoogte zijn van klinische problemen en die de wisselwerking 
kennen tussen kliniek en research;

- goede gezondheidszorg en goed onderzoek zijn m.i. onlos
makelijk met elkaar verbonden; dat goed onderwijs de basis 
is spreekt vanzelf. Derhalve zullen'kontakten tussen kliniek 
en biomedisch centrum bevorderd c.q. verstevigd moeten worden

- het niet-wetenschappelijk personeel kan hier een heel be
langrijke brugfunktie in hebben, o.a. door het bieden van 
service en "know how", zowel in directe gezondheidszorg 
als in onderwijs en onderzoek.



Programma voor F-raad en U-raad 

nAASTRIGhts studentenoverlf g
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Na een jaar lang als M.S.O. gefunktioneerd te hebben, kunnen wij dan 
dit jaar voor de tweede maal als groepering de verkiezingen in gaan. 
Evenals vorig jaar is ons belangrijkste doel om tot een goed 'overleg, 
t< komen en om duidelijkheid te scheppen hoe de meningen binnen de 
frakties liggen. Het gaat ons er niet primair om, nu al in een programma 
vast te leggen wat voor standpunten wij in het komend jaar in ü- of P- 
raad zullen innemen-^ hierover zal ons overleg in het komende jaar gaan 
{ook onderling tussen UR- en ER-fraktie, vandaar één programma voor 
beide raden). Dat in dit overleg tegenstellingen tussen verschillende 
raadsleden aan de dag zullen komen is wel te verwachten, belangrijk • 
is vooral dat deze tegenstellingen dan voor iedereen duidelijk zijn.

STRUKTÜUR M.S. 0^1

Hoewel deze het afgelopen jaar niet helemaal,optimaal heeft gewerkt, 
menen wij toch op de struktuur die wij dit jaar gebruikt hebben voort 
te kunnen bouwen. De belangrijkste lessen die wij uit het vorig jaar 
menen te kunnen treken zijn;

de vergadermomenten moeten duidelijker worden vastgelegd; vergaderingen 
moeten ruim van te voren en op een duidelijke plaats afgesproken;

we moeten waken voor overstrukturering, vooral voor overlapping;

- we moeten blijven zoeken naar wegen om de gehele studentengemeen
schap te vertellen wat er in de frakties omgaat.

Met de nieuwe club hopen we volgend jaar tot een nog beter funktione- 
rende struktuur te komen, die volgens onze huidige inzichten inhoudt ;

een algemene studentenvergadering (bv. eens per 3 maanden) waar wij 
de gehele studentengemeenschap over ons doen en laten voorlichten 
en ieder zijn mening over bepaalde zaken naar voren kan brengen;

- overleg tussen beide frakties (bv. maandelijks) voor zaken die in 
beide raden spelen en voor zaken die zo belangrijk zijn, dat bredere 
discussie dan binnen één fraktie nodig is;

- fraktieberaad, om de vergaderingen van UR of ER voor te bespreken.

ONS EUNKTIONEREN BINNEN UNIVERSITEITS- EN EAKULIEITSRAAD

Als onze eerste taak zien wij het om voor de belangen van de studenten 
op te komen; wij zullen dan,ook onze uiterste best doen er zorg voor 
te dragen dat binnen onze instelling een goed beleid m.b.t. onderwijs 
en studentenvoorzieningen gevoerd zal worden. In het navolgende zullen 
wij nog enigszins aangeven hoe een dergelijk beleid eh uit moet zien. 
Ook zullen wij ons met de andere beleidsaspekten bezighouden (bv. in 
de ER onderzoek en gezondheidszorg, in UR verdere uitbouw van de RL 
en maatschappelijke dienstverlening), en wel om de volgende redenen:
- dit is van belang i.v.m. de relatie tot onderwijs en studentenvoor

zieningen van deze'gebieden;



- wij zitten niet alleen als belangenbehartigers in de raden, maar om 
aan het besturen van deze instelling mee te werken.

Vanuit deze optiek zullen vzij ons met zaken als begroting, ontwikkelings
plan en basisfiloaofie bezighouden.

STUDENTENVOORZIENINGEN

Uitgangspunt voor beleid moet zijn, dat studenten van de RL geen 
specifieke groepering vormen, met een behoefte aan specifieke voor
rechten. W.O.-studenten hebben weliswaar bepaalde kenmerken (migrant 
zijn, veelal in de adolescentiefase, studeren aan grote, massale 
instituten, de relatief slechte sociaal-economische situatie), deze 
gelden echter ook voor andere maatschappelijke groeperingen. Zo 
kunnen bijv, voor HBO-studenten (waarvan er in Maastricht immers meer 
zijn dan WO-studenten) grotendeels dezelfde kenmerken genoemd worden. 
De RL dient dan ook geen stelsel van voorzieningen speciaal voor haar 
studenten te ontwikkelen, maar moet zo veel mogelijk bij andere 
doelgroepen aansluiten. Uitvoering van het beleid moet dan ook op 2 
manieren plaatsvinden, enerzijds., door bij verantwoordelijke instan
ties op nakomen van hun verplichtingen t.o.v. studenten aan te dringen 
(bv. gemeente bij huisvesting), anderzijds door zelf uitvoeren of ini
tiëren (studentenbegeleiding). Het probleem, waarover ook binnen M.S.O. 
nog discussie is, ligt in de afweging welke voorzieningen de RL zelf 
moet verzorgen. Aan de ene kant is het standpunt dat de universiteit 
slechts voor het onderwijs en direkt daarmee verbonden voorzieningen 
(begeleiding) moet zorgen en dat andere instanties voor de rest 
verantwoordelijk zijn, aan de andere kant de opvatting dat de RL ook 
die voorzieningen moet treffen, waarin elders niet is voorzien. In 
het komende jaar zullen wij hieruit een keuze moeten maken.

ONDERWIJS.
In de eerste plaats zijn wij van mening dat het onderwijsexperiment 
moet worden voortgezet! Wel zijn wij van mening dat er meer aandacht 
moet worden besteed aan evaluatie en evt. bijstelling. Wij zullen dan 
ook onze uiterste best doen jullie de kritiek uit evaluatieblok en 
programma-evaluatie te doen terugvinden in het onderwijsprogramma. 
Vele knelpunten dienen te worden aangepakt. Zo moet nu eindelijk de 
"rode draad" in het curriculum herkenbaar worden; ons onderwijs moet 
volgens een logisch samanhangend en goed aansluitend programma te 
verlopen. Blokken en jaren moeten goed aan elkaar aansluiten, 
De discussie rondom de screeningstoets en daaraan verbonden maatrege
len moet worden voortgezet; maatregelen moeten er niet op gericht zijn 
vermeende kennistekorten bij te spijkeren, maar moeten dienen om de 
oorzaak van studieachterstand op te sporen en bestrijden. Voor dit 
laatste is ook een goed systeem van studentenbegeleiding noodzakelijk, 
waartoe het mentorensysteem slechts een eerste stap is.
Er dienen goede waarborgen m.b.t. bescherming van gegevens over 
studenten komen, om de privacy te beschermen.
Organisatie van het keuzeonderwijs dient beter opgezet te worden (bv. 
planningsgroep voor elk jaar en een instantie voor de externe kontak
ten) , terwijl er ook betere, eenduidige richtlijnen moeten komen. 
Tenslotte moet er meer ruimte komen voor kontakten met de praktijk 
van de gezondheidszorg in een vroege fase van de studie.



Lijst M.S.O.

Jos Schols eerstejaarsstudent

motivatie m.b.t, de kandidaatstelling voor de faculteits

raad:

- meewerken aan het creëren van een optimale studiesituatie; 
een studiesituatie die alle studenten moet aanzetten
tot een kritisch wetenschappelijke- en maatschappelijke 
houding.

- het ervoor waken dat onze studie in Maastricht zich niet
beperken zal tot enge specialisatie of oppervlakkigheid.

- onder het mom van "goed onderwijs staat voorop", zal er 
gewerkt moeten worden aan de verdere ontwikkeling van ons 
onderwijssysteem, aan een betere begeleiding van de stu
denten en aan de evaluatie-toetsen.

- uit het gebeuren omtrent de "meting der beginkenmerken" 
heb ik de konklusie getrokken dat er meer duidelijkheid 
geschapen zal moeten worden inzake de gegevensverwerking 
en de privacy-bewaking in onze onderwijsinstelling; 
dat is m.i. een van de meest fundamentele rechten van 
iedereen.

- samen met de andere M.S.O.-leden aan dit alles werken.

GKoen van Vugt, 4 jaarsstudent.
Na 2 jaar in de U-raad, wil ik dan dit jaar overstappen 
naar de F-raad, om verschillende redenen.
- Dit jaar zal voor het eerst het laatste deel van onze 

studie, 5 en 6 jaar, worden uitgevoerd; ik vind het 
erg belangrijk dat een 5 -jaars, die deze totaal nieuwe 
"co-schappen" ondergaat, via zijn lidmaatschap van de 
F-raad rechtstreeks feedback aan de raad kan geven.

- Na me twee jaar met universitaire problemen te hebben 
beziggehouden, wil ik mij nu voor de afwisseling 
voor fakultaire zaken inzetten.

- Via mijn raadslidmaatschap hoop ik de belofte na te 
komen die ik als lid van de planningsgroep van het evaluatieblok heb 
gemaakt, nl. dat er met de hierin geuite kritiek echt wat gebeurt. 
Via mijn M.S.O. lidmaatschap wil ik mèewerken aan een goed studenten
overleg.
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LUC DE WITTE, le jaars, 18 jaar oud.
Motivatie: Allereerst wil ik mij volledig achter het M.S.O.

stellen, zoals dit zich elders in dit blad presenteert.
Motivatie voor mijn kandidatuur in UR en FR is voornamelijk 
geweest:
1) Ik ben groot voorstander van ons onderwijssysteem en zeer

r I H

geïnteresseerd in de uitvoering ervan. Graag zou ik deze 
een positieve bijdrage proberen te leveren.

2) Ik vind dat, zeker in een groeiende universiteit als de onze, 
voortdurend gewerkt moet worden aan studentenvoorzieningen 
en studentenbegeleiding! (hierbij studenten aan andere 
instellingen en ook niet-studenten niet vergetend). Het 
liefst zou ik in de FR terecht komen.

Mocht dit niet lukken, dan zou ik mij graag in de UR vooral voor 
laatstgenoemde zaken in willen zetten (indien gekozen natuurlijk).

LUC

n 1
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Kieseenheid studenten:

- niet lijstgebonden kandidaten: Fons Bongaerts

Wim IJspeert

- lij st M.S.0. : Klaus Hautermans

John Jaeqx

Richard Starmans

Luc de Witte





Eaastricht, 24 April 1978. •

Waarde redactie, beste Lezer,
Het doet me deugd ook dit jaar weer een brief van U te mogen ontvangen 

”ivm. de verkiezingen voor TJR en FR" om de "betreffende kandidaat ruimte 
te bieden voor zyn persoonlijke en programmatische presentatie aan de 
kiezexTsT

U ziet, het lukt me al aardig om met de aanhef of zinsnede uit de ene 
brief een andere te beginnen; dat leer je vanzelf in al die democratische 
piraatorganen. Het zou uit te toon vallen wanneer je daar simpele woorden 
gebruikt, om bv. te zeggen dat het toch wel verdomd veel werk is op zo'n 
brief te reageren..«

De een leert zoiets gemakkelijk - of, zo mag ik wel zeggen, past zich 
aan - de ander houdt vast aan wat hij - misschien arrogant - zijn eigen 
st^l noemt. Je ziet vaak dat de laatste door z'n ijver de andere voorbij
gaat en in de hoek raakt, maar ó6k dat hij met zijn stijl juist een 
programma, een boodschap heeft. En daar wilde TJ toch wat over weten, 
nietwaar?

Er zijn een aantal dingen waar ik me voor inzet, zo'n 15 uur in de week 
(zoals ik by de vorige verkiezingen beloofde). De aandachtsvelden die ik 
toen in een onstuimig verhaal aangaf waren de volgende:

-Het bestuursregelement; Dat regelement is verstopt geraakt in de praat- 
structuren; enerzlds terecht - er waren andere belangrijkere op dat moment 
aan de orde anderzijds ten onrechte: nog steeds is niet tot in de puntjes 
geregeld tot wie je je moet wenden en hoe en wat als je wat dwars zit. Nou 
is dat niet zo erg in oen vriendelyke sfeer, maar ik voorzie problemen. 
Daarom dat ik als hoge prioriteit stel: het behandelen van het bestuurs- 
regelement en wel dmv. een openbare inspraakprocedure, waarvoor by de UR 
een uitvoerig voorstel van myn hand klaar ligt.

-Onderwijs; Een brede zaak. Als UR mag je je met die zaak alleen maar 
wat heet "marginaal" bezighouden. Het meest zinvolle is dan - maar het is 
een grote ingreep - te eisen dat je personeel aan kan geven waar ze hun 
tyd aan besteden; wordt hier wel voldoende tyd besteed aan onderwys? - en 
de resultaten daarvan te vertalen naar je begroting. Kortom, ik zal aan 
dacht opeisen voor de hele zaak van de Tydschryvery.

-Daarnaast spelen de twee grote zaken van de Algemene j'aculteit en het 
Academisch ziekenhuis; wat het eerste betreft ben ik tot niet meer in staat 
dan het aandachtig volgen van de gedegen discussies daarover en zelf schuch
ter een standpunt te bepalen; wat het Itweede betref ben ik me in aan het 
werken en kan ik geen punten daarover aangeven. Voor beide geldt dat de 
complexiteit me vaak overweldigd. Maar ik doe m'n best (?j.

-Veiligheid;zeals dat gaat in 'n raad, je vraagt iets heel onschuldig 
en een lawine van nare dingen valt over je heen. Dat overkwam me toen ik 
informeerde naar de veili^eidsvoorzieningen aan de RL. Cie's zyn nu yverig 
aan het werk. Vachten is op resultaten... Als initiatiefnemer van deze 
zaak zal ik daar aandacht aan besteden, (oa. óók Skillslab.)

-Last but not least: Studentenbeleid; Een zaak die van my zeer veel tyd 
opeist;- vaak in m'n eentje - probeer ik het "studentenvolk" op te wekken 
uit de honderdjarige slaap, steeds meer met gepaste ironie dat wel, maar 
toch vaak woest om hun laxheid (.Circumflwc, de krant wordt vnl. gerunt door 
niet studenten, in Actiegroepen weten ze nog steeds niet dat er studenten 
zyn - tenminste, in structurele actie groepen - over gelegenheidswerk spreek 
ik niet... Maar stop, niet zoi' verhaal als vorig jaar... Dit machine heeft 
geen uitroep teken, jammer toch ..stopj. Velen is myn standpunt in 
deze taak van de UH bekend geworden toendertyd met de SWUL.-zaak (lees de 
kranten en dit blad er maar op na). Ik sta voor de volle lOO^o voor solidariteit 
met al onze leeftydgenoten: studerend of niet, en ik wijs iedere bevoor
deling van ons studerenden radicaal af. Deze opstelling is er niet de oorzaak 



van dat hier nog weinig beleid gevoerd wordt.(Zie daarover de UR-verga- 
deilng van 2? April '78 - uitroepteken). Integendeel, samen met 
anderen heb ik diverse nota's geproduceerd die telkens wegraakten in de 
democratische malle molen.(Maar ze komen weer boven tafel). Kaast de 
inhoud van die nota sta ik voor uitbreiding van de groep ambtenaren die 
moet zorgen voor het studentenbeileid met één kwalitatief hoog te waar
deren kracht, én voor een grondige reorganisatie van de hele ambtelyke 
"brei” van commissies die rondom deze zaak is gegroeid. (En dat zal best 
pijnlijk zijn, voor iedereen.)

Tot slot, wwarde redactie, beste lezer, wil ik beklemtonen dat ik de 
democratie hoog acht. Maar niet de sehyn-democratie van overleg om het 
overleg, praten voor persoonlyke oefening en verheerlijking en dikdoen 
zonder kleren aan; daar heeft de raad wel last van, en ook kleine 
overleg groepjes daar om heen (en ik ook?).

Nee, ü kunt er van verzekerd zijn, dat ik ijverig door zal gaan met de 
uitbouw van een regelmatig overleg dat ik mag voeren met een breed samen
gestelde groep mensen. Met hen groeit een groep die wellicht de volgende 
keer als partü aan de verkiezingen mee zal gaan doen; We zijn al bezig 
sinds Sept. '77, ons basserend op gelyke gerichten doelstellingen die 
- voor een deel - in dit verhaal staan.

Ik ga nu verder; een volgende vergadering over de 
huisvesting van alleenstaanden en tweepersoonshuishou
dens (duo ook van jou- uitroepteken). U kent nu mijn 
programma, D weet nu hoe ik zal werken en overleggen, 
U kent nu mijn toon, mijn aard van werken. (Van alle

A dingen die U nu weten kunt zal het laatste het meest 
duidelijke zijn...)
(Nu hot ergste:) Via dit verhaal vraag ik de aanstaande 
kiezers om op de eerste plaats met hun stem hun waarde- 
riKg„‘ te laten blijken voor mijn duidelijke opstelling

de afgelopen twee jaar, en nu weer, in het vooruitzicht van deze verkie
zingen, om mij in de gelegenheid te stellen zo daadwerkeljjk voor onze 
belangen op te komen.

Met vriéndelijke groet.



Klaus Hautermans, 22 jaar 3e jaarsstudent, geboren 
in Aken (Duitsland); Kaiser Karls Gymnasium (Aken) 
doorlopen.
1 jaar uigeloot in Duitsland.
Het jaar daarop ingeloot in Maastricht.
Naast de studie nog wat andere activiteiten:
- stuurgroeplid studentenekklesia
- sportcommissie Faculteit
- Jaaroverleg coördinatoren 4e studiejaar.

Om drie redenen heb ik besloten me kandidaat te stellen:
- interesse voor bestuurlijk werk.
- omdat ik bij sommige punten kritiek op de gang van zaken heb en met 

andere studenten me daarvoor wil inzetten, binnen het MSO en eventuele 
andere overleg-situaties. Deze punten van kritiek vinden jullie in ons 
MSO programma. Diegenen die het programma van het MSO bekeken hebben, 
zullen het misschien vaag vinden, maar dat kan nog niet anders.
Een konkrete realisering is pas mogelijk na een beter overzicht van de 
situatie.

- Ik heb nog wel eens vaker contact met Duitse studenten in de medicijnen. 
Na deze gesprekken besef ik dan weer eens, dat ik hier op een universi- 
teit studeer, die ondanks alle kritiek in haar basisfilosofie een aantal 
uitgangspunten garandeert, waarvan andere studenten zouden dromen.
Ik wil graag eraan meehelpen deze unieke situatie mee te bewaren en 
te bewaken.

John Jaeqx, gehuwd, twee kinderen en eerstejaars 
student.

Enkele maanden nadat ik vorig jaar gestart ben met 
de medische studie aan de Rijksuniversiteit Limburg, 
begreep ik dat er nog veel werk verricht moet 
worden, alvorens onze universiteit zijn 'kinder
ziekten’ overwonnen zal hebben.
Daar ik mij nu als student mede verantwoordelijk voel 
voor het wel en wee van onze universiteit en ik mij 
kan vinden in de uitgangspunten van M.S.O., heb ik 
mij kandidaat gesteld. Ik zal proberen het in mij 
gestelde vertrouwen te realiseren.
Zie verder ook het programma van het M.S.O.



Geachte kiezers, mijn naam is Wim IJspeert, 2de jaars, 
en ik wil graag van deze gelegenheid gebruik maken om 
iets te vertellen over wat een jaar U-raad voor mij 
heeft betekend en waarom ik er nog een jaar mee door 
zou willen gaan.
In het begin was het erg veel werk om me in de onderwerpen 
van de raad in te 'serkem. Het eerste belangrijke onderwerp 
voor mij was de stichting studentenhuisvesting. Ik was 
van mening en ben dat nog steeds, dat het goed is dat er 
een dergelijke stichting komt voor alle Maastrichtse

studenten,H.B.O. en W.O. .Ik ben er vam overtuigd dat deze stichting door 
plannen te ontwikkelen voor huisvesting , de gemeente kqn stimuleren om aan 
jongerenhuisvesting in het algemeen te gaan werken, en dat deze stichting 
mogelijkheden heeft, om b.v. huizen te bouwen of te kopen, die individuele 
of zelfs groepen studenten niet hebben. Zo zal een grote groep studenten 
niet meer aangeweaen zijn op de nu zeer krappe partculiere kamermarkt, waar
door er daar meer ruimte zal vrij komen, wat de prijzen ook ten goede zal komen»

De volgende belangrijke zaken waren o.a. de verkiezing van het lid vaji het 
C.V.B. , debegroting, de stichting Maffius, de ontwikkelingsplannen en op het 
moment de algemene faculteit en het studentenbeleid.
Zeker zijn de begroting, het ontwikkelingsplan van de A.F. en ds.t van de M.F. 
zaken die het volgend jaar geregeld aan de orde zullen komen. Ik meen dat ik 
mijn ervaring met deze onderwerpen het komende jaar nuttig zou kunnen maken, 
en daarom stel ik mij noq een jaar beschikbaar.

Wat .lat M.S.0.bètreft het volgende : overleg tussen student raadsleden is 
voor mij zo vanzelfsprekend, dat ik daarvoor alléén niet op een lijst ga staan. 
Een lijst zou de su^stie van een programma en een uitgesproken overeenkomst 
tussen mensen en meningen kunnen wekken, en dat zou voor mij de realiteit 
van één jaar raadslidmaatschap geweld aan doen. Wij hebben goed lopende voor
besprekingen gehad en zullen dat als het aan mij ligt blijven doen. Dit waren 
besprekingen waar ieder zijn eigen standpunt naar voren kon brengen en zonder 
problemen kon houden.

Tot slot moet ik zeggen dat het allés bij elkaar de moeite waard is geweest 
en dat ik voorzie dat het nog meer kan gaan betekenen, voor de Universiteit 
zowel als voor mijzelf^ als ik nog een jaar wordt verkozen. Ik hoop daarom op 
jullie vertrouwen.



Richard Starmans M.S.O.

- stel me opnieuw beschikbaar voor de universiteitsraad
- wil me inzetten voor grotere duidelijkheid en openheid 

van het funktioneren van het universiteitsbestuur
- streef naar snelle uitbreiding van de studentenvoor - 

zieningen
- ben bereid t.a.t. informatie te geven , besluiten toe 

te lichten en verantwoording af te leggen
- zal me inzetten voor samenwerking tussen de studenten 

in de u.r. en tussen studenten in u.r.,f.r.,f.b.,o.c., 
keuzede , planningsgr. , in M.S.O.-verband

- hoop op een grote opkomst van de student-kiezers
- zie verder het M.S.O.-progrcimma



LUC DE WITTE, Ie jaars, 18 jaar oud.
Motivatie; Allereerst wil ik mij volledig achter het M.S.O. 

stellen, zoals dit zich elders in dit blad presenteert.
Motivatie voor mijn kandidatuur in UR en FR is voornamelijk 
geweest:
1) Ik ben groot voorstander van ons onderwijssysteem en zeer 

geïnteresseerd in de uitvoering ervan. Graag zou ik deze 
een positieve bijdrage proberen te leveren.

2) Ik vind dat, zeker in een groeiende universiteit als de onze, 
voortdurend gewerkt moet worden aan studentenvoorzieningen 
en studentenbegeleiding.' (hierbij studenten aan andere 
instellingen en ook niet-studenten niet vergetend). Het 
liefst zou ik in de FR terecht komen.

Mocht dit niet lukken, dan zou ik mij graag in de UR vooral voor 
laatstgenoemde zaken in willen zetten (indien gekozen natuurlijk).

LUC


